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Glavni in odgovorni urednik
mag. Franci Kotnik

Premalo se gibljemo in preveč pojemo
Ljudje v vsakdanjem življenju oblikujemo 

vsak svoj vzorec vedenja, ki ga imenujemo ži-
vljenjski slog. Le-ta pomembno vpliva na teles-
no, duševno in duhovno zdravje posameznika 
ter posledično na njegovo kakovost življenja.

Življenjski slog opredelimo kot za posamezni-
ka značilen način življenja, ki ga določa skupi-
na izrazitih obnašanj, ki se redno pojavljajo v do-
ločenem časovnem obdobju: prehrana, telesna 
dejavnost, obvladovanje stresa, uporaba drog 
(alkohol, tobak, ilegalne droge), spolnost, spa-
nje, ustna higiena in skrb za varnost. 

V literaturi najpogosteje zasledimo razlikova-
nje med zdravim in nezdravim življenjskim slo-
gom. Vendar življenjski slog ni edini dejavnik, 
ki vpliva na zdravje posameznika in skupnosti, 
pač pa imajo pri tem pomembno vlogo tudi os-
tali med seboj prepleteni dejavniki: socialno, eko-
nomsko in zunanje okolje ter osebne značilnosti. 

Kronične nenalezljive bolezni, ki so poleg ra-
ka poglavitni vzrok umrljivosti sodobnega člove-
ka, so predvsem posledica nezdravega življenj-
skega sloga. Zaradi pretežno sedečega nači-
na življenja je sodobni človek telesno bistveno 
manj dejaven, kot so bili njegovi predniki, zara-
di lahko dostopne hrane pa poje preveč glede 
na dejanske potrebe, pri čemer je problem tudi 
nepravilna sestava obrokov.

Posameznik oblikuje svoj življenjski slog pod 
vplivom življenjskih razmer in izkušenj že od 
zgodnjega otroštva dalje. Med ključne dejavni-

ke, ki vplivajo na oblikovanje življenjskega sloga, 
sodijo obnašanje staršev, družinske razmere, iz-
obraževanje, zdravstveno varstvo in ostali soci-
alni ter okoljski dejavniki. Ko posameznik odras-
te, vplivajo na njegov življenjski slog fizični, soci-
alni, okoljski, ekonomski in kulturni dejavniki, ki 
so pogosto močnejši kot družinski.

V Nacionalnem programu o prehrani in tele-
sni dejavnosti za zdravje je zapisano, da imajo lo-
kalne skupnosti pomembno vlogo pri omogoča-
nju in spodbujanju zdravega življenjskega sloga 
in telesne dejavnosti za krepitev zdravja. Njihova 
naloga je, da z ustreznim načrtovanjem in izgra-
dnjo potrebne infrastrukture, kot so igralne površi-
ne, parki, kolesarske in peš poti, vadbeni in špor-
tni prostori, občanom omogočijo zdrav življenjski 
slog in ga nato tudi spodbujajo, vključno z orga-
niziranimi programi telesne dejavnosti za krepitev 
zdravja in športno rekreativnimi programi.

Nacionalni inštitut za javno zdravje je pred ne-
davnim razvil aplikacijo Zdravje v občini, ki pri-
kazuje zdravstveno stanje občanov v slovenskih 
lokalnih skupnostih. Na naslednjih straneh pred-
stavljamo, kje na tem zemljevidu se nahajajo 
zgornjesavinjske občine.

(ML)

(MŠ)
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Tema tedna

OBČINE V VZHODNEM DELU 
SLOVENIJE V POVPREČJU V 

SLABŠEM POLOŽAJU 
Kot kažejo podatki aplikacije, so 

občine v vzhodnem delu Sloveni-
je v povprečju v slabšem položa-
ju od občin na zahodu. Prav zato 
želi NIJZ »spodbuditi različne de-
ležnike na lokalni ravni, zlasti odlo-
čevalce, pri njihovih aktivnostih za 
promocijo in krepitev zdravja svo-
jih prebivalcev«. Podatki med dru-
gim izpostavljajo vsebine s pod-

Nacionalni inštitut za javno zdravje želi s prikazom zdravstvenega stanja 
ljudi v posameznih občinah spodbuditi aktivnosti za promocijo in krepitev 

zdravja občanov.

Darja Es, 
direktorica Zgornjesavinjskega 
zdravstvenega doma Nazarje:

»Nacionalni inštitut za javno 
zdravje je s projektom Zdravje v 
občini omogočil prikaz zdravstve-
nega stanja ljudi v posameznih 
občinah in s tem omogočil tudi 
primerjavo med njimi. Podatki, pri-
dobljeni s tem projektom, nam bo-
do pomagali pri snovanju preven-
tivnih programov glede na potrebe 
prebivalstva v posameznem oko-
lju. Na kazalnike zdravja vplivajo 
tudi zunanji dejavniki, kot so doho-

dek, bivalno in delovno okolje. Po podatkih Statističnega urada za leto 
2015 je stopnja tveganja za revščino najvišja ravno v Savinjski statistični 
regiji, zato ni presenetljivo, da v našem okolju še vedno prevladujejo teža-
ve zaradi zlorabe alkohola, depresija in posledično tudi samomorilnost. 
Skrb zbujajoči so podatki, da narašča poraba alkohola med mladostniki.

Na območju Zgornje Savinjske doline smo pri udeležbi v presejalnih 
programih nekoliko nad slovenskim povprečjem, vendar se ne smemo 
zadovoljiti z doseženim. Še vedno nas čaka veliko dela, kajti le s spre-
membo življenjskega sloga lahko izboljšamo zdravstveno stanje naših 
prebivalcev in tako preprečimo nastanek kroničnih nenalezljivih bolezni. 
S projektom Skupaj za zdravje, katerega nosilec je prav tako NIJZ, in je 
potekal od konca septembra 2013 do konca letošnjega aprila, so na no-
vo vzpostavili pilotne centre za krepitev zdravja, ki so namenjeni ranljivim 
skupinam prebivalstva. Program prinaša večjo informiranost in motivira-
nost za vključevanje v preventivne programe.«

Kako Zgornjesavinjčani skrbimo za svoje zdravje? Smo do-
volj odzivni pri vabljenju na preventivne preglede? Mogoče pre-
več podlegamo nezdravim razvadam, kot sta kajenje in pitje al-
kohola? Vse te podatke in še več lahko sedaj poiščemo s po-
močjo aplikacije Zdravje v občini, ki prikazuje zdravstveno sta-
nje ljudi v slovenskih občinah. Aplikacijo je razvil Nacionalni in-
štitut za javno zdravje (NIJZ), ki želi s prikazom zdravstvenega 
stanja ljudi v posameznih občinah spodbuditi aktivnosti za pro-
mocijo in krepitev zdravja občanov.

NACIONALNI INŠTITUT ZA JAVNO ZDRAVJE PREDSTAVIL PROJEKT ZDRAVJE V OBČINI

Zgornjesavinjčani se počutimo zdrave, statistike 
govorijo svojo zgodbo

ročja uporabe alkohola, telesne ak-
tivnosti in debelosti, uporabe zdra-
vil. Aplikacija bo vsako leto poso-
dobljena in dopolnjena z novimi 
javnozdravstvenimi vsebinami, po-
membnimi za vse občine.

LE DVE NAŠI OBČINI IMATA 
VEČ BOLJŠIH KOT SLABŠIH 

KAZALNIKOV
V aplikaciji, dosegljivi na spletu 

(http://obcine.nijz.si/), so obliko-
vane tematske karte s prikazi ka-

zalnikov, kratka publikacija ter ta-
bela s podatki za občine, upravne 
enote in statistične regije. Glede na 
kazalnike Slovenci svoje zdravje 
kot dobro ocenjujejo v razponu od 
75 do 41,5 odstotka, razpon bol-
niške odsotnosti zaposlenih prebi-
valcev se giblje od 8,5 do preko 20 
koledarskih dni, odzivnost v pro-
gram Svit je v razponu od 78 do 44 
odstotkov. 

Kazalnikov je še veliko, veči-
na jih kaže stanje v letu 2014. Če 
gledamo po seštevku kazalnikov, 
ki so boljši in slabši od slovenske-
ga povprečja, se zgornjesavinjske 
občine ne odrežejo najbolje. Naj-
več dobro ocenjenih kazalnikov 
ima občina Rečica ob Savinji, sledi 

ji Ljubno. Ostale se po številu dob-
rih kazalnikov gibljejo v povprečju 
ali pod njim. 

NAJBOLJ GIBALNO FIT 
OTROCI ŽIVIJO V SOLČAVI IN 

LUČAH
Aplikacija v določeni meri pri-

kazuje tudi zdravje otrok. Temat-
ska karta, ki razkriva prekomer-
no prehranjenost otrok v naši do-

lini, kaže, da v pozitivnem smislu 
iz slovenskega povprečja izstopa 
le občina Gornji Grad, najbolj za-
skrbljujoče stanje pa je v rečiš-
ki občini. Delež prekomerno pre-
hranjenih otrok v Gornjem Gradu 
se giblje do največ 22,9 odstotka 
pretežkih otrok, na Rečici ob Sa-

Solčava štrli iz slovenskega povprečja
Iz povprečja v Sloveniji štrli predvsem Solčava, in to 

kar po treh dobrih kazalnikih. Spada namreč med pet slo-
venskih občin brez nezgode z alkoholiziranimi povzročite-
lji in med pet slovenskih občin z najnižjimi bolniškimi od-
sotnostmi v letu 2014. V Solčavi je bolniška odsotnost de-
lovno aktivnih prebivalcev trajala povprečno 9,5 koledar-
skega dne na leto, v Sloveniji pa 13,7. Tretji izstopajoči 
kazalnik opredeljuje delež uporabnikov pomoči na domu. 
Solčava je občina z najnižjo tovrstno vrednostjo. 

(Foto: ŠMS)
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Tema tedna, Aktualno

Povprečna bolniška odsotnost po občinah, 
Zgornja Savinjska dolina, 2014

SLOVENIJA (POVPREČJE) 13,7 dne
SOLČAVA 9,5 dne
REČICA OB SAVINJI 11 dni
LUČE 11,8 dne
LJUBNO OB SAVINJI 13 dni
MOZIRJE 13,7 dne
NAZARJE 14,8 dne
GORNJI GRAD 18,7 dne

vinji je pretežkih otrok vsaj 10 od-
stotkov več. Sicer pa so najbolj fit 
otroci doma v Solčavi in Lučah. 
Tam dosega ustrezno raven gi-
balne učinkovitosti več kot polo-
vica vseh otrok, kar je nad držav-
nim povprečjem.

ZGORNJESAVINJČANI PREVEČ 
PIJEMO, BOLJ ZMERNI SMO PRI 

CIGARETAH
Pri odraslih Zgornjesavinjča-

nih je zaskrbljujoča raba alkoho-
la. Le solčavska občina ima pov-
prečje visoko tveganega opijanja 

med osebami starimi 15 in več let 
nižje od slovenskega (40,9 odstot-
ka). Solčava spada med občine z 
30 do 36,9 odstotki ljudi, ki se viso-
ko tvegano opijajo, ostale naše ob-
čine se gibljejo med 37 in 43,9 od-
stotki. Delež kadilcev pa je v vseh 
naših občinah nižji od slovenske-
ga povprečja. 

70 ODSTOTKOV 
ZGORNJESAVINJČANOV MENI, 

DA SO DOBREGA ZDRAVJA
Pohvalen je tudi podatek, da ima 

kar pet naših občin v slovenskem 
merilu nižje povprečje bolniških 
odsotnosti delovno aktivnih prebi-
valcev. Največ bolniških odsotnos-
ti beležijo v Gornjem Gradu, kjer 
je bolniška odsotnost delovno ak-

tivnih prebivalcev trajala povpreč-
no 18,7 koledarskega dne na le-
to, v Sloveniji pa 13,7 dne. Sledi ji 
Nazarje s povprečno 14,8 koledar-
skega dne bolniške na leto, Mozir-
je s 13,7, Ljubno s 13, Luče z 11,8, 
Rečica z 11,3 in Solčava z 9,5 dne 
bolniške odsotnosti. 

Zgornjesavinjčani smo poda-
li tudi samooceno zdravja, ki zaje-
ma fizične in duševne komponente 
zdravja ter splošno zadovoljstvo z 
življenjem. Delež prebivalcev, ki so 
svoje zdravje ocenjevali kot dobro, 
je bil višji od slovenskega povpre-
čja. Kar 70 ali več odstotkov anek-
tiranih Zgornjesavinjčanov je svo-
je zdravje ocenilo kot dobro ali ze-
lo dobro. 

Tatiana Golob

ZDRAVNIKI V ZGORNJESAVINJSKEM ZDRAVSTVENEM DOMU NAZARJE 
PODPIRAJO STAVKO

V bolnišnicah že težave, v 
zdravstvenih domovih nekoliko 

bolje
Tudi zdravniki v Zgornjesavinj-

skem zdravstvenem domu Na-
zarje podpirajo zdravniško stav-
ko, ki traja že dober teden. Delo 
opravljajo po stavkovnih navodi-
lih, zato pacientom svetujejo, naj 
pred prihodom pokličejo v ambu-
lanto. Kljub temu, da se vlada in 
zdravniški sindikat Fides do tor-
ka nista uspela dogovoriti glede 
njihovih zahtev, stavke ne bodo 
zaostrili, ampak bodo kot od za-
četka stavke delali le štirideset ur 
na teden. Preklic zaostritve stav-
ke so vezali z zahtevo, da zdravni-
ki izstopijo iz enotnega plačnega 
sistema v javnem sektorju. Stav-
ka v zdravstvenih domovih ni pri-
nesla toliko težav, kot jih imajo v 
bolnišnicah. Tam se bodo čakal-
ne vrste še podaljšale, ker ne op-
ravljajo nenujnih posegov.

NOVA ZAHTEVA O IZSTOPU IZ 
PLAČNEGA SISTEMA

Sindikat Fides je postavil dve 
zahtevi, o katerih se sedaj pogaja 
z vlado, in sicer sprejem standar-
dov in normativov za zdravnike ter 
možnost napredovanja in nagraje-
vanja nad 57. plačnim razredom. 

Potem ko so se na pogajanjih že 
dokaj uskladili glede normativov in 
standardov ter nagrajevanja zdrav-
nikov, ki so preobremenjeni, a ni-
majo zamenjav, je sindikalna stran 
prišla na pogajanja z novo zahte-
vo, da zdravniki izstopijo iz plačne-
ga sistema javnega sektorja.

Zahteva o izstopu sicer ni no-
va, je povedala zdravstvena mini-
strica Milojka Kolar Celarec, a sta-
lišča o tako pomembni zadevi ne 
morejo sprejeti v nekaj urah. Sin-
dikat se je zato odločil, da stavke 
ne zaostri.

KAJ NAS ČAKA OB 
ZAOSTRITVI

V Zgornjesavinjskem zdravstve-
nem domu Nazarje so nam pove-
dali, da se bodo držali stavkovnih 
navodil, v kolikor se bodo v Fide-
su odločili, da stavko zaostrijo. V 
tem primeru bodo zdravniki spreje-
mali le nujne primere, mladostnike 
do 18 let, starejše nad 65 let in no-
sečnice. Pacientom, ki so naroče-
ni, svetujejo, da naj pokličejo v am-
bulanto, kjer bodo dobili vse infor-
macije. 

Štefka Sem

OBČINA LJUBNO

Območje Vrbja bo poslej bolj 
varno pred poplavami

Stanje brežine je tako kritično, da bi lahko visoke vode odnesle dobršen del 
prireditvenega prostora v Vrbju. (Foto: Franjo Atelšek)

Izvajalsko podjetje Nivo Eko v 
teh dneh ureja brežino Savinje na 
območju prireditvenega prostora 
Vrbje na Ljubnem ob Savinji. Bre-
žina je bila močno poškodovana v 
jesenskih poplavah leta 2012 in jo 
vode stalno načenjajo.

Na Občini Ljubno so ugotovili, 
da je stanje brežine tako kritično, 
da bi lahko ob naslednjih visokih 
vodah odneslo dobršen del zem-
ljišča in bi tako Ljubno ostalo brez 
osrednjega prireditvenega pros-
tora v Vrbju. Za ureditev in zaščito 
brežin so zato zagotovili sredstva 

iz občinskega proračuna.
Zaščita v dolžini približno sto 

metrov bo izvedena na sonaraven 
način tako, da bodo vgradili štiri le-
sene jezbice, ki bodo napolnjene z 
lomljenim kamnom. Med jezbica-
mi bodo brežino zaščitili s kamni-
to zložbo. Za zaščito med jezbica-
mi bo sredstva zagotovila država, 
njihovo izvedbo pa bo plačala ob-
čina. Pogodbena vrednost občin-
skega deleža investicije znaša ne-
kaj manj kot 42.600 evrov. Dela 
bodo končana še v letošnjem letu.

Marija Lebar
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Iz občin, Organizacije

KROŽIŠČE NAZARJE

Grobi asfalt bodo položili te dni, zaključek del spomladi

V kratkem bo izvajalsko podjetje VOC Celje na krožišču in povezovalnih cestah naredilo grobo asfaltno 
prevleko, kar bo tako za voznike kot za pešce gotovo olajšanje. (Foto: Igor Solar)

Novo krožišče v Nazarjah, ki so ga začeli 
graditi letos poleti, dobiva svojo pravo podobo. 
V kratkem bo izvajalsko podjetje VOC Celje na 
cestišču naredilo grobo asfaltno prevleko. To bo 
tako za voznike kot za pešce, ki so se vozili ali 
hodili na območju gradbišča, gotovo olajšanje. 
Na fino asfaltno prevleko bo potrebno počakati 
do spomladanskih mesecev. 

FINI ASFALT BO POLOŽEN 
SPOMLADI

Grobo asfaltiranje bodo izvedli tudi na pove-
zovalnih cestah v tistem delu, kjer je sedaj maka-
dam. Načrtovano je bilo, da bo krožišče do kon-
ca zgrajeno v prvem tednu letošnjega decembra. 
Neugodne razmere so dela nekoliko zavlekle in 
odgovorni so se odločili, da je fini asfalt bolje po-
ložiti v toplejših spomladanskih mesecih. 

VEČ PREHODOV ZA PEŠCE
Takrat bodo napravili tudi talne označbe – 

med drugim prehode za pešce, ki jih bo na tem 
območju več, saj je potrebno zagotoviti varno 
prehajanje s pločnika na pločnik. S tem bodo za-
dovoljni tudi lastniki lokalov in poslovnih prosto-
rov na obeh straneh ceste v centru kraja, ki so v 
času rekonstrukcije občutili upad števila strank.

Občina je bila po pogodbi dolžna zagoto-
viti 14 nadomestnih parkirnih mest za trgovi-
no Mercator. Ta so umestili ob cesti od trgovi-
ne navzdol. Mercator sam namerava ob pove-

zovalni cesti proti zdravstvenemu domu za svo-
jo poslovno stavbo urediti še dodatno parkirišče 
za stranke.

NAČRT Z DOLGO BRADO
Načrti za petkrako krožno križišče segajo sko-

raj desetletje nazaj. Že v letu 2008 je bila nare-

jena projektna naloga. Leta 2011 je bil s pristoj-
nim ministrstvom podpisan sporazum o rekon-
strukciji križišča, letos maja pa je župan Matej 
Pečovnik z naročnikom del ministrstvom za in-
frastrukturo in izvajalcem del VOC Celje podpi-
sal pogodbo o izgradnji krožišča.

Marija Lebar

KOLEGIJ ŽUPANOV ZGORNJE SAVINJSKE DOLINE 

Bo za streznitev pristojnih spet potrebna kakšna poplava?
Zgornjesavinjski županja in župani temi 

poplavne varnosti v dolini namenjajo stalno po-
zornost in v tej smeri tudi ukrepajo. Z enega od 
preteklih kolegijev so na okoljsko ministrstvo na-
slovili urgenten dopis glede umeščanja naše 
doline v prioritete države o poplavni varnosti, na 
katerega niso dobili zadovoljivih odgovorov. Na 
zadnji kolegij so zato povabili direktorja Direkcije 
RS za vode Tomaža Prohinarja in vodjo sektorja 
območja Savinje Alenko Zupančič iz celjske ob-
močne pisarne Agencije RS za okolje.

NOVA ORGANIZIRANOST IN POMANJKANJE 
DENARJA

Direktor Prohinar je predstavil reorganizaci-
jo direkcije, katere cilj je bil, da bo celotno po-
dročje upravljanja z vodami združeno pod eno 
streho. Za uspešno delovanje direkcije je pot-
rebno zagotoviti ustrezne kadrovske in finanč-
ne vire. Zlasti pri slednjih so težave, saj bi za re-
dno in investicijsko vzdrževanje vodotokov le-
tos potrebovali 25 milijonov evrov, a jim je dr-

Tomaž Prohinar in Alenka Zupančič (levo) sta zatrdila, da se v Direkciji RS za vode zavedajo poplavnih 
tveganj, s katerimi se srečujemo v zgornjem toku Savinje. (Foto: Marija Lebar)



Savinjske novice št. 46, 18. november 2016 7

Iz občin, Organizacije

OBČINA GORNJI GRAD

Ob obnovi vodovodnega sistema razmišljanje o novih 
vodnih virih

Borut Železnik je podrobno opisal projekt obnove vodovodnega sistema. 
Največ informacij je podal glede novega vodnega vira in združitve vseh 

sistemov v enega. (Foto: Štefka Sem)

V gornjegrajski občini se pri 
uporabnikih večkrat pojavlja kal-
nost vode, kar je posledica kraške-
ga zaledja vodnih zajetij. Pitne vo-
de za vsa tri vodovodna omrežja 
Bočna, Gornji Grad in Nova Štifta 
ne primanjkuje, kaže pa se potreba 
po požarni vodi. Podjetje Hidroin-
ženiring iz Ljubljane je zato pripra-
vilo analizo vodovodnega omrež-
ja in vključitev novega vodovodne-
ga vira v sistem. Predstavnik podje-
tja Borut Železnik je gornjegrajskim 
svetnikom predstavil projekt obno-
ve in širitve sistema.

NAŠLI PRIMERNO VODNO 
ZAJETJE

Železnik je povedal, da so se 
podrobno lotili projekta, kako naj 
bi omrežje v občini izgledalo, kaj 
je potrebno obnoviti in kaj zgradi-
ti. Preverili so možnost več novih 
vodnih virov. Med temi so ugotovi-
li, da je najbolj primerno vodno za-
jetje v Rogljevem pruhu, kjer je vo-

VELIKA INVESTICIJA
Obstoječi vodovod je potreben 

rekonstrukcije. Potrebno bi bilo 
odpraviti kalnost, kar samo z de-
zinfekcijo vode ni možno, ampak je 
potrebno zgraditi napravo za filtra-
cijo vode, je dejal Železnik. Najpri-
merneje je na zajetjih urediti pripra-
vo vode z ultrafiltracijo. Izgradnja 
naprave narekuje tudi združenje 
posameznih sistemov po možnos-
ti v enoten sistem, saj je v tem pri-
meru potrebna izgradnja le ene na-
prave za filtracijo. 

Med rekonstrukcijo obstoječe-
ga vodovoda bi po mnenju Železni-
ka občina lahko pristopila k pripra-
vi dokumentov za pripravo novega 
vodnega vira v Rogljevem pruhu. V 
kolikor bi se lotili obnove vodovo-
dnega sistema skupaj z ureditvi-
jo vodnega vira in povezave vseh 
treh vodovodnih omrežij, bi celot-
na investicija znašala štiri milijo-
ne evrov. 

Štefka Sem

da primerna za uporabo. 
V času padavin iz tega vira te-

če čista voda, bakterij v njem ni. 
Za končno oceno so potrebne 
podrobnejše hidrogeološke raz-
iskave. »Na osnovi terenskega 

ogleda z veliko verjetnostjo priča-
kujemo, da bi bila zajeta voda na 
predvideni lokaciji ustrezne kva-
litete in ne bi bila potrebna doda-
tna priprava vode,« je ugotovitve 
predstavil Železnik.

žava sprva namenila le 1,5 milijo-
na. Šele v septembru so dobili še 
dodatnih 5 milijonov evrov, zato 
se bodo dela v tem obdobju, ko-
likor bodo dopuščale razmere, in-
tenzivno izvajala.

LETOS VZDRŽEVANJA LE V ŠTIRIH 
OBČINAH

Kot je navedel Prohinar, so pred-
videna vzdrževalna dela v obči-
nah Luče, Ljubno, Mozirje in Na-
zarje. Za te ukrepe bo šlo okoli mili-
jon evrov. V občinah Solčava, Reči-
ca ob Savinji in Gornji Grad vzdrže-
valna dela niso vključena v plan, 
so pa bila nekatera dela izvedena 
v prejšnjih letih.

Alenka Zupančič je dejala, da 
občutek, da stvari stojijo v predalih, 
ne drži. Ves čas aktivno spremlja-
jo dogajanje, vendar je bilo v letoš-
njem letu težje, saj polovico leta ni-
so imeli zagotovil, da bo kaj denar-
ja. Sedaj pripravljajo plane za na-
slednja leta. Popisane imajo nevar-
ne odseke, zavedajo pa se, da je 
potrebno redno čiščenje struge in 
vzdrževanje brežin.

PODLAGA ZA UKREPE NAJ BODO 
STRATEŠKI NAČRTI

Zgornjesavinjskih občin v dr-
žavnem načrtu zmanjševanja 
poplavne ogroženosti ni, kot da to 
območje sploh ni poplavno ogro-
ženo, je opozoril ljubenski župan 
Franjo Naraločnik. V primeru, da bi 
se vzdrževalna dela na vodotokih 
izvajala redno, bi to morda drža-
lo, tako pa je stanje na terenu pov-
sem drugačno. Menil je, da naj se 
območje naše doline obravnava 
enotno, ne pa po posameznih ob-
činah. Hidrološko-poplavna štu-
dija je bila obljubljena že pred le-
ti, a je še vedno ni. Načrti ukrepov 
naj se napravijo na podlagi strate-
ških dokumentov, da ne bo priha-
jalo do povodnji, kakršnim smo že 
bili priča.

VELIKIH INFRASTRUKTURNIH 
OBJEKTOV NI PRIČAKOVATI 

»Zavedati se je treba, da ima-
jo vode v Zgornji Savinjski dolini 
hudourniški značaj, zato stood-
stotne varnosti ni mogoče zago-
toviti,« je opomnil Prohinar in do-

dal, da velikih objektov na zgor-
njem toku Savinje ni predvidenih. 
Pomembno je stalno vzdrževanje, 
tudi praznjenje zadrževalnikov in 
prodnih pregrad. 

Rečiški župan Vinko Jeraj je bil 
začuden nad višino sredstev, ki 
naj bi bila v prejšnjih letih porablje-
na za ukrepe v njihovi občini. Me-
nil je, da so nekateri izvajalci del v 
preteklosti svoje delo slabo opravi-
li in ga tudi preveč zaračunali. Če 
bi se vzdrževanje in sanacije izva-
jale sproti, bi lahko to opravili za ne-
kaj tisoč evrov, kasneje, ko je ško-
da že narejena, so ti zneski nepri-
merno višji. 

TUDI OBČINE NAMENJAJO 
DENAR ZA VODOTOKE

Enako mnenje je izrazil žu-
pan občine Luče Ciril Rosc, ki je 
menil, da se iz preteklih nesreč 
nismo dosti naučili, saj bi mo-
rali veliko pozornosti posveča-
ti zlasti preventivnim ukrepom. 
Matej Pečovnik, župan občine 
Nazarje, je pohvalil sodelova-
nje s celjsko izpostavo ARSA. Tu-

di v njihovi občini se srečujejo s 
stalnimi težavami glede razliva-
nja voda, zato vsako leto iz ob-
činskega proračuna za vzdrže-
vanje vodotokov namenijo znat-
na sredstva. 

Solčavska županja Katarina 
Prelesnik, ki je vodila kolegij žu-
panov, je opomnila še na eno 
težavo: zaradi obilnih voda se 
zgornjesavinjske občine srečuje-
jo tudi s plazovi, za sanacijo ka-
terih primanjkuje denarja. Župa-
ni so opozorili na pogosto grad-
njo gozdnih vlak, ki prispevajo k 
hudourniškim vodam in ki jih la-
stniki ne vzdržujejo, kot je pred-
pisano. 

Vsi sodelujoči se zavedajo, 
kakšni bi morali biti ukrepi v pri-
hodnje, da bo dolina poplavno bolj 
varna. Zatika se pri pomanjkanju 
sredstev, a Prohinar je izrazil upa-
nje, da bo v prihodnje vsaj v začet-
ku leta znano, koliko denarja bo 
imela direkcija na razpolago in bo 
v tem smislu lahko tudi izvajala uk-
repe.

Marija Lebar
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LJUBIJA

Ponovna omejitev hitrosti
Dan po objavi članka o omeji-

tvi hitrosti v Ljubiji je bilo v tem kra-
ju ponovno vzpostavljeno prvotno 
stanje. Vzdrževalec ceste in pro-
metne signalizacije je namestil 
omejitveni tabli, kar pomeni, da je 
na območju dobrih 300 m zgošče-
nega naselja v Ljubiji dovoljena vo-

žnja 30 km/h. To je pomembno za-
radi dejstva, da na celotni trasi do 
konca naselja ni zgrajenega ploč-
nika za pešce, cesta pa je za dvo-
smerni promet še vedno ozka in je 
za varnost potrebna nižja hitrost 
kot na splošno v naseljih.

Jože Miklavc 

OBČINSKI SVET NAZARJE

Na predlog proračuna možne 
pripombe ali predlogi

Župan občine Nazarje Matej Pe-
čovnik je na seji v četrtek, 10. no-
vembra, občinskim svetnikom 
predstavil predlog proračuna za pri-
hodnje leto, ki ga je pripravila občin-
ska uprava. Svetniki so predlog po-
trdili in ta je sedaj v 15-dnevni javni 
razpravi. Objavljen je na spletni stra-
ni občine, predloge ali pripombe na 
proračun lahko občani pošljejo žu-
panu Pečovniku. Občinski svet bo o 
dokončnem proračunu za leto 2017 
odločal na decembrski seji.

Na prihodkovni strani se načrtu-
je nekaj več kot 2,5 milijona evrov, 
odhodki so nekoliko višji, pri čemer 
se predvideva, da bo občina tudi 
prihodnje leto od države dobila po-

vratna sredstva po 23. členu zako-
na o financiranju občin. Ta denar 
se vrača dolgoročno, najetje pa je 
brezobrestno. 

Kot je povedal župan, so pred-
log proračuna sestavili na osnovi 
podatkov o financiranju občin, ki 
so jih nedavno dobili od finančne-
ga ministrstva. »Želeli smo, da so 
proračunske postavke ovrednote-
ne zelo realno, da med letom pri iz-
vajanju proračuna ne bi prihajalo 
do težav. Prav zato smo pozvali tu-
di vse proračunske porabnike, da 
nam dostavijo podatke o svojih fi-
nančnih načrtih za prihodnje leto,« 
je pojasnil Pečovnik.

Marija Lebar

V VELENJU MEDNARODNO TEKMOVANJE DRUŠTVA HARFISTOV SLOVENIJE

Izjemen uspeh harfistk Glasbene šole Nazarje

Zoja Li Založnik, Ajda Nina Vivod in Aja Urlep (od leve) s tekmovanja niso 
prišle praznih rok. (Foto: Barbara Rozoničnik)

Med 3. in 6. novembrom je Glas-
bena šola Fran Korun Koželjski Ve-
lenje gostila 4. mednarodno tek-
movanje Društva harfistov Slove-
nije. Tekmovanja se je udeležilo ok-
rog 100 mladih harfistk in harfistov 
iz 15 držav, med njimi tudi tri učen-
ke Glasbene šole Nazarje.

Tekmovalci so bili razporejeni v 
šest starostnih kategorij, ocenje-
vala pa jih je strokovna žirija, ki so 
jo sestavljali mednarodno uveljav-
ljeni harfisti. Iz Glasbene šole Na-
zarje so se tekmovanja udeležile 
tri učenke, ki so tekmovale v naj-
mlajši kategoriji A, kjer je sodelo-
valo skupno 47 kandidatov. Zoja Li 
Založnik je prejela bronasto plake-

to in Aja Urlep srebrno. Izjemen us-
peh je dosegla Ajda Nina Vivod, ki 
je med veliko konkurenco zasedla 
2. mesto ter prejela 2. nagrado in 
zlato plaketo. Mentorica vseh treh 
učenk je Katja Šumečnik.

Tekmovalci so se predstavili z 
najmanj dvema skladbama, od ka-
terih je bila ena iz obveznega pro-
grama. Tekmovanje je bilo name-
njeno učencem, dijakom, študen-
tom državnih ali zasebnih glasbe-
nih šol ter mladim, ki se glasbeno 
izobražujejo na zasebnih tečajih, 
dodiplomskih ali podiplomskih štu-
dijih in tudi že diplomiranim glas-
benikom.

Barbara Rozoničnik

PAPIRNICA VENPRO V MOZIRJU

Bogata božično-novoletna ponudba
V moderno urejeni papirni-

ci Venpro, ki se nahaja v zgrad-
bi upravne enote v Mozirju, vas 
bo sprejel prijazen kolektiv, ki vam 
bo nudil pomoč pri nakupu. V tem 
predprazničnem času vam nudi-
jo bogato novoletno ponudbo ta-
ko za podjetja kot tudi za spretne 
prstke, ki radi ustvarjajo doma. Že 
v novembru lahko pri njih izbira-
te med več kot 50 različnimi moti-
vi stenskih in namiznih koledarjev 
z možnostjo dotiska vašega logoti-
pa ali reklamnega sporočila.

Na njihovih policah lahko najde-
te tudi namizne podloge s koledarji, 
poslovne mape, denarnice, nalivna 
peresa, kemične svinčnike, vžigalni-
ke ter rokovnike različnih dimenzij in 
barv, pri katerih je prav tako možen 
dotisk. V kolikor želenega izdelka ne 

boste našli na njihovih policah, vam 
bodo izdelek pomagali poiskati pre-
ko kataloga. Naročeno blago bo v 
njihovi prodajalni že v roku enega 
ali dveh dni. Pri večjih naročilih nu-
dijo dodatni popust.

Bliža se čas obdarovanj. V papir-
nici vam bodo svetovali, kako izbra-
ti čudovito in cenovno ugodno dari-
lo za otroke. Didaktična darila za ot-
roke so pogosto iz prijaznih materi-
alov, poučna, poleg tega še precej 
ugodna. Mednje sodijo različne meh-
ke igrače za dojenčke, sestavljanke, 
knjige, ki obogatijo otroško domišlji-
jo in besedni zaklad, igrače in igre, ki 
spodbujajo mišljenje, na primer, su-
doku, karte, pobarvanke in podob-
no. Nudijo tudi pester izbor plišastih 
igrač, lego kock, igrač playmobil in 
bruder ter drugih ustvarjalnih kom-

pletov za različne starosti otrok.
Vsem tistim, ki so ustvarjalni in 

si radi sami v svojem domu priča-
rajo božično-novoletni čas, bodo 
postregli z ustvarjalnimi idejami in 
materiali (novoletnimi jelkami, sti-
ropornimi kroglicami, volnami za 
filcanje, risarskim priborom, mate-
rialom za izdelavo nakita, modelir-

nim masam, barvam, lakom, lepi-
lom in še in še …).

Prav tako vam nudijo pestro izbi-
ro že izdelanih prazničnih voščilnic 
(tudi poslovnih) in ovijalnega pa-
pirja, dekorativnih trakov, darilnih 
vrečk, darilnih škatel različnih veli-
kosti ter druge materiale.

PR
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SPOMINSKA SLOVESNOST NA VZLETIŠČU ZGORNJE POBREŽJE

72 let od reševanja posadke britanskega letala halifax

Spominsko slovesnost ob 72-letnici reševanja posadke britanskega letala halifax sta pripravila 
Društvo letalcev Zgornje Savinjske doline in Združenje borcev za vrednote NOB Zgornje Savinjske 

doline. (Foto: Marija Šukalo)

Društvo letalcev Zgornje Savinjske doline in 
Združenje borcev za vrednote NOB Zgornje Sa-
vinjske doline sta pripravila spominsko slove-
snost ob 72-letnici reševanja posadke britan-
skega letala halifax. Zavezniško letalo je na te-
danjem pobreškem letališču prisilno pristalo 6. 
novembra 1944 zaradi okvare. Posadka sed-
mih letalcev se je nepoškodovana in s pomoč-
jo domačinov vrnila v oporišče v južno Italijo. 

Pozdravne besede sta udeležencem namenila 
Janko Žuntar in rečiški župan Vinko Jeraj.

OHRANJANJE SPOMINA NA JUNAŠKE LETALCE
Dogodek je kot slavnostni govornik orisal 

predsednik zgornjesavinjske borčevske orga-
nizacije Jože Rakun. Kljub izgubi letala je bil to 
srečen dogodek, saj se je posadka rešila brez 
poškodb. »Prireditev na Zgornjem Pobrežju so-

di v okvir ohranjanja spomina na skupni boj pro-
ti največjemu zlu v drugi svetovni vojni ter na ju-
naške letalce, ki so v nemogočih razmerah pri-
leteli nad naše kraje z nujno pomočjo in reševa-
li dragocena življenja. In nenazadnje se ohranja 
spomin na nesebično pomoč in sodelovanje ci-
vilnega prebivalstva v uporu proti okupatorju ter 
prenašajo te vrednote na mlajše generacije,« je 
med drugim povedal Rakun.

UPOR IN DOMOLJUBJE V PONOS
»Lahko smo ponosni na naše dede in babice, 

ki so se uprli okupatorju, ki je hotel Slovence po-
tujčiti in jih izbrisati z zemljevida Evrope. Njihov 
upor in domoljubje sta nam lahko v ponos tu-
di v današnjih časih,« je menil predsednik zgor-
njesavinjskih letalcev Sašo Kronovšek. Predsta-
vil je tehnične podatke o letalu, ki je dosegalo hit-
rost 450 kilometrov na uro, njegova nosilnost pa 
je bila 25 ton.

Slovesnosti na vzletišču Zgornje Pobrežje so 
se med drugimi udeležili predstavniki veteran-
skih organizacij mozirskega odbora Veteranske-
ga društva Sever za celjsko območje, Območne-
ga združenja veteranov vojne za Slovenijo Zgor-
njesavinjsko-Zadrečke doline in Slovenske vojske.

Marija Šukalo

GLASBENO PRAZNOVANJE 50-LETNICE USTVARJANJA GLASBENIKA DARKA ATELŠKA 

Atelškove skladbe predstavili številni nastopajoči

Za zaključek so ob Darku Atelšku zapeli vsi nastopajoči. (Foto: Marija Šukalo)

Zgornjesavinjski glasbenik Darko Atelšek iz 
Poljan nad Rečico ob Savinji je v teh dneh za-
okrožil pol stoletja delovanja in ustvarjanja. Ju-
bilej je obeležil z velikim koncertom v mozirski 
športni dvorani.

SAVINJA POJE PESMI MOJE
Dogodek je bil priložnost za promocijo zgoš-

čenke Savinja poje pesmi moje. Na njej je »glas-
bena zgodba«, ki jo je pol stoletja pisal s svojimi 
prijatelji glasbeniki – viže in pesmi, ki so jih v raz-

ličnih zasedbah veselo trosili med ljudmi. V tem 
obdobju je namreč ustvaril veliko napevov in be-
sedil. Vseskozi ga je navdihovala in navduševa-
la reka Savinja s kraji ob njej. Tako je ravno njej in 
domačim krajem posvetil največ svojih melodij.

Na večeru narodnozabavne glasbe je sko-
zi spomine spretno krmaril moderator Franci 
Podbrežnik – Solčavski. Dogodek je začinil s hu-
morjem in predstavil Atelškovo ustvarjalno pot. 
Prva zasedba Veselih Drenovcev je bil klasični na-
rodnozabavni kvintet. Temu se je pridružil vokal-

ni kvartet. S tako zasedbo je Atelšek naredil prve 
studijske posnetke in na različnih festivalih osva-
jal nagrade. Dve desetletji je bil pevovodja rečiške-
ga moškega pevskega zbora in mentor številnim 
učencem frajtonarice. Vzgojil je precej odličnih in-
strumentalistov, celo svetovnih prvakov.

ZGODOVINA GLASBENEGA MULTIPRAKTIKA
Desetletje in pol je bil nepogrešljiv organist in 

pevovodja rečiškega cerkvenega pevskega zbo-
ra. V triu Darka Atelška je igral med zamejskimi 
Slovenci. Z Ansamblom Darka Atelška so nasta-
le številne uspešnice. Mednje sodijo Muzikantar-
ski salon, Raduha, Polka za muzikanta in števil-
ne druge. Več kot 800 parov se lahko pohvali, 
da jim je igral na poroki. Zadnje desetletje in pol 
je nepogrešljiv kapelnik pri Suški bandi, vseskozi 
pa mu »pomaga« igrati in peti brat Nanda.

Na koncertnem odru so se Darku pridružili Ve-
seli Drenovci, Ansambel Darka Atelška, oktet Žetev, 
Ognjeni muzikanti, Irena Vrčkovnik, ansambel Gol-
te, Rečiški pobi, duo Opala, nekdanja učenca, har-
monikarja Primož Zvir in Matija Veninšek, ter Suška 
banda. Rdeča nit dogodka so bile slavljenčeve av-
torske skladbe, seveda v različnih priredbah in iz-
vedbah, ki so jih pripravili nastopajoči.

Marija Šukalo
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S hidravličnimi cepilniki Robust postane priprava 
lesa za kurjavo učinkovita, varna in hitra 

Podjetje ROBUST d.o.o. iz Arje vasi je proizva-
jalec hidravličnih cepilnikov drv Robust in uni-
verzalnih drobilnikov Robust. Hidravlični cepilni-
ki zagotavljajo učinkovito, hitro in varno pripravo 
lesa za kurjavo. Univerzalni drobilniki pa omo-
gočajo enostavno, ekonomično in učinkovito 
drobljenje različnega lesa, lesenih ostankov, pa-
let (vključno z žeblji in sponkami), ivernih plošč, 
furnirjev, MDF-plošč, kartonaže, različne plastike 
in podobnih materialov (npr. stara lesena okna 
z okovji). 

Prednosti, ki jih izpostavljajo pri hidravličnih ce-
pilnikih Robust, so med drugimi majhne dimen-
zije cepilnika v transportnem položaju, mehanski 
dvig in patentiran mehanizem dvižnega loka za 
enostavno in zanesljivo dvigovanje večjih in tež-
jih cepljencev, patentiran mehanizem gibljive roč-
ke za pridržanje cepljenca, zanesljivo in togo fiksi-
ranje cilindra v delovnem položaju z enostavnim 
privitjem dveh krilatih matic brez orodja, nastavi-
tev hoda sekire za optimalno prilagoditev različ-
nim dolžinam cepljencev, sesalni filter, ki prepre-
čuje, da bi možne nečistoče v olju prišle v črpalko 
ali druge komponente hidravličnega sistema ter 
specialni hidravlični ventil in hitro vračanje sekire, 
kar omogoča visok izkoristek. 

nih lokacijah. Cepilniki drv Robust se ponaša-
jo s kakovostno izdelavo ter modularno zasno-
vo, kar pomeni, da lahko kupec izbira med šte-
vilnimi možnostmi izvedb in svoj cepilnik prila-
godi lastnim željam in potrebam. Možno je iz-
birati med aluminijasto ali litoželezno črpalko, 
dvohitrostnim ali maxispeed ventilom, standar-
dnim ali podaljšanim hodom cilindra. Novost 
pa so tudi nosilci in odlagalna mesta za mo-
torno žago, ročke za gorivo, sekiro in cepin ter 
klešč za vitel.

Dvostransko delujoči cepilni stroj ROBUST 
600 je namenjen cepljenju nažagane hlodovi-
ne do 550 mm dolžine in premera 600 mm in 
omogoča visokoproduktivno cepljenje nažaga-
ne hlodovine različnih premerov in dolžin istoča-
sno ter brez prilagajanja stroja.

Več informacij o posameznem cepilniku in 
drobilniku lahko dobite na njihovih spletnih stra-
neh www.cepilnik.si in www.drobilnik.si ali na 
sedežu podjetja Robust  v Arji vasi (poslovna co-
na Arnovski gozd), kjer lahko drobilnik preizkusi-
te s svojim materialom. Nudijo tudi možnost na-
jema cepilnikov in drobilnikov, za kar pokličete 
na 03 703 8823 za cepilnike in 03 703 8796 
za drobilnike ter se dogovorite.

V ponudbi so hidravlični cepilniki drv z na-
zivno močjo od 13 do 25 ton lastne zasnove in 
razvoja. Na voljo so cepilniki s kardanskim, ele-
ktričnim ali kombiniranim pogonom. Imajo tu-
di cepilnik na prikolici s pogonom na bencinski 
motor, kar omogoča neodvisno delo na različ-
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Zgodovina in narodopisje

Piše: Aleksander Videčnik

Rože in čarovnije (4)

Preprosto ljudstvo je cenilo 
domače zdravilce (nadaljevanje)

Zanimivo je, da so ljudski zdravil-
ci že natančno določali, kateri del 
rastline je uporaben za določen pri-
mer bolezni. Celo to, da so za dolo-
čene rastline priporočali čas nabi-
ranja, je še danes živo med ljudmi. 
Naše ljudsko zdravilstvo je upora-
bljalo v 40 odstotkih čarodejne po-
stopke, v 60 odstotkih pa so zdravi-
li z rastlinami. 

Seveda so ločili zunanjo in no-
tranjo rabo zdravilnih sredstev. Po 
izvoru so uporabljali 36 odstotkov 
nerastlinskih in 64 odstotkov ra-
stlinskih sredstev. Najpogosteje se 
pojavljalo: vino, mleko, žganje, olje 
in maščobe, med, kis, kruh, kvas, 
voda, vosek in razni iztrebki, pa ži-
valski deli in druge snovi. Če bi jih 
razvrstili po pogostosti rabe, bi bi-
la slika nekako taka: olje, maščo-
be, mleko, mlečni izdelki, med, vo-
da, kis, žganje, vosek, kruh, kvas ter 
iztrebki. Tako je opisal stanje Vin-
ko Möderndorfer v knjigi Ljudska 
medicina pri Slovencih, Ljubljana 
1964.

DOMAČE ZDRAVILSTVO IN 
ŠOLSKA MEDICINA 

Ljudje so se že od nekdaj bori-
li za življenje, seveda tudi za ohra-
njanje zdravja, bolj kot vse drugo 
pa je bilo pomembno zdravljenje 
bolezni. Preprosta ljudstva so ži-
vela poglobljeno z naravo in v njej 
iskala odgovor za marsikatere sti-
ske. Tako je razumljivo, da so iska-
li v naravi vir zdravja in sredstva za 
zdravljenje. Ob tem so podlega-
li raznim mističnim navadam, saj 
si narave niso znali povsem tol-
mačiti. Znanja, kot so izkušnje nji-
hovega trdnega življenja, so črpali 
iz narave. Na vseh stopnjah razvo-
ja so čutili nujno potrebo po zdra-
vilstvu.

Naš namen ni segati predaleč 
v preteklost, bolj bi kazalo govori-
ti o časih, ki so prinesli ljudem več 

znanja in poznavanja. V njih so se 
že pojavljali vladarji, ki so ukazali 
gojenje zdravilih zelišč ob grado-
vih in samostanih, širili so zaupa-
nje ljudi v zdravilce in zdravila ter 
opozarjali na nevarnost verovanja 
v nadnaravne sile, kar se je poja-
vljalo predvsem v raznih čarov-
niških postopkih.

Vemo, da je z zagovarjanjem 
tesno povezano verovanje, in to 
so razna verstva zelo izkoriščala. 
Ko pa so s to dejavnostjo pričeli še 
preprosti ljudje, so naenkrat lahko 
postali žrtve prepovedane čarov-
niške dejavnosti. Pa vendar, med 
ljudmi se je ohranilo domače zdra-
vilstvo z vsemi postopki, če je bilo 

to komu všeč ali ne. Ljudstvo je bi-
lo vedno navezano na lastno iznaj-
dljivost.

S porajajočo se šolsko medici-
no so se marsikje odnosi do ljud-
skega zdravilstva do kraja zaostri-
li, čeprav niso bile dane objektivne 
možnosti, da bi bili »ranocelniki« in 
pozneje zdravniki dostopni širokim 
množicam ljudi. Ljudska modrost 
je seveda veljala manj kot nauče-
no znanje. To je gotovo škoda, saj 
je marsikaj dobrega utonilo v poza-

bo ali bilo izgnano iz sveta dovolje-
nega. Tako je bila pretrgana nit po-
znavanja narave in trdnega zaupa-
nja v moč duha.

Določeno obdobje je bilo gle-
de upoštevanja izkušenj domače-
ga zdravilstva prav kruto. S tem je 
šolska medicina gotovo do določe-
ne stopnje izgubila že preizkušena 
vedenja o zdravilstvu, ki bi se lah-
ko koristno povezala s strokovnim 
znanjem v dobro bolnikov.

Mnogi poznavalci razmer so 
opozarjali 

Na te negativne pojave je opo-
zoril že marsikateri znanstvenik 
preteklega časa že tedaj, ko je bi-

lo še veliko živega iz znanja doma-
čih zdravilcev. Dr. Rudolf Zaunick 
je leta 1932 napisal razpravo o 
tem in govoril o smislu in nesmis-
lu ljudsko-medicinskega verova-
nja in postopkov. Njegova razpra-
va je bila objavljena v reviji Gesu-
ndheit und Erziehung v Nemčiji, o 
njej obsežno piše dr. Elfriede Grab-
ner v knjigi Volksmedizin v Dar-
mstadtu leta 1967. Grabnerjeva 
je v svoji knjigi posvetila ugledno 
poglavje tudi slovenski ljudski me-

dicini in priobčila vrsto zagovorov 
v slovenskem jeziku. Iz referata dr. 
Zaunicka je razbrati veliko resnic o 
razmerjih do ljudske medicine. Ne-
kaj teh ugotovitev citiramo (prevod 
A. Videčnik):

»Pred desetletji so učitelji in tu-
di zdravniki manj poznali misel-
nost in ravnanje ljudstva kot da-
nes. V 18. stoletju so razni »na-
predni« ljudje napovedali boj vse-
mu vraževerstvu. Kot značilen pri-
mer je naslov sestavka katoliške-
ga teologa Ferdinanda Sterzinger-
ja Prizadevanja za odpravo vraže-
verstva (Munchen, 1785). Na eni 
strani so želeli racionalisti odpravi-
ti ljudsko medicinsko verovanje in 
zdravljenje, na drugi so si prizade-
vali pojasnjevati tedanjo znanstve-
no medicino. Izpod peresa švicar-
skega zdravnika Simona-Andrea 
Tissota je izšel zapis Avis au pe-
uple sur sante leta 1761, ki je bil 
kmalu preveden v sedem jezikov, 
v nemščino ga je prevedel H. C. 
Hirzel pod naslovom Anleitung für 
das Landvolk in Absicht auf seine 
Gesundheit (Navodila kmečkemu 
prebivalstvu v pogledu zdravja). 
Ta knjiga je izšla v Zürichu (1762 
– 1767), seveda je sprožila števil-
ne podobne zapise, pisane s stra-
ni učiteljev ali zdravnikov. (Tudi na 
Slovenskem lahko zasledimo vrsto 
podobnih publikacij).

/…/ Materialistično usmerjeni 
znanstveniki in predvsem zdravni-
ki so kmalu verjeli, da je v ljudstvu 
zatrto vraževerstvo in ljudsko-me-
dicinsko verovanje. Še so poziva-
li k poučevanju, predvsem pode-
želskega prebivalstva o nesmis-
lu ljudskega zdravilstva in verova-
nja. Zdravništvo je smatralo ljud-
sko medicino za padarstvo in ne-
smisel se jim zdelo ljudsko verova-
nje v tej zvezi.

Kakšno povezavo je dejansko 
imela znanstvena in ljudska me-
dicina, si ljudje v drugi polovi-
ci 19. stoletja še niso mogli pra-
vilno predstavljati, saj je manjkal 
zgodovinski vpogled v tej poveza-
vi. Razen tega so smatrali, da je 
znanosti nedostojno, če bi znan-
stvena medicina preučevala ljud-
sko. Ob tem so pozabili na zelo 
pomembno dejstvo, da je v ljudski 
medicini duševnost odigrala po-
sebno vlogo.

Nadaljevanje prihodnjič.

Jetika je bila velika nadloga za ljudi, zato ni čudno, da si je zdravilski 
nasvet neznani pisec skrbno hranil.
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LOGARSKA DOLINA

Tudi ravnatelji se učijo
Zadnji oktobrski četrtek je bila Logarska do-

lina obsijana s soncem. V hotelu Plesnik so se 
zbrali ravnatelji osnovnih šol in Šolskega centra 
Velenje, da bi se družili, izmenjali šolske izkušnje 
in se kaj novega naučili.

S takšnim namenom so se v podobni zasedbi 
zbrali petič, prvič pa v Logarski Dolini. Tudi tokrat 
je bilo mnenje udeležencev, da se vsak na svo-
ji šoli zelo trudi, da so učenci in dijaki uspešni. In 
kaj vse pomeni, biti uspešen? 

Med drugim so premlevali, da za začetek po-
klicne poti in poklicno pot ni več dovolj samo 
formalna izobrazba. Mladi so pred večjim izzi-
vom, kot smo bili v preteklosti, saj morajo v ve-
čini primerov neprestano skrbeti za ohranja-
nje lastne zaposljivosti. To pomeni nepresta-
no ažuriranje strokovnega znanja, veščin, iz-

kušenj in sposobnosti, da jih delodajalci sploh 
opazijo in zaposlijo. 

V ospredju so tako imenovane mehke vešči-
ne, ki so potrebne na vsakem delovnem mes-
tu. Sposobnost sodelovanja, prilagajanja, odlo-

čanja in dobre komunikacije, organizacijske ve-
ščine, podjetniško razmišljanje, učinkovito reše-
vanje problemov, samozaupanje, proaktivni pri-
stop in kar nekaj je še veščin, ki pomagajo odpi-
rati vrata in omogočijo ter ohranjajo zaposlitev.

Da lahko ravnatelji suvereno spregovorijo 
in navdušujejo učitelje o pomembnosti znanja 
mehkih veščin, so se tudi sami preizkusili v in-
teraktivnih delavnicah, ki jih je vodila dr. Karmen 
Mikek, svetovalna delavka Šole za storitvene de-
javnosti Šolskega centra Velenje.

Mateja Klemenčič

PREDAVANJE ADRIJANE ERMENC 

O prihrankih s 
pomočjo reklam

Adrijana Ermenc je dejala, da njena štiričlanska 
družina privarčuje na mesec 50 evrov in več. 

(Foto: Marija Šukalo)

Vsak dan v naše poštne nabiralnike prihaja-
jo reklame različnih trgovin in podjetij, s katerimi 
nam predstavljajo svoje artikle in cene. In verjeli 
ali ne, prav z njimi je mogoče prihraniti kak evro 
v gospodinjstvu. Kako je to mogoče, je v Med-
gen borzi na Rečici ob Savinji spregovorila Adri-
jana Ermenc iz Mozirja. 

»Srečanje je bilo namenjeno posameznikom, 
ki vsakodnevno skrbijo za gospodinjski prora-
čun in želijo preko splošne potrošnje privarčeva-
ti kakšen dodaten evro. Včasih je dovolj že samo 
malo discipline, da se impulzivni potrošnji izog-
nemo in pričnemo s premišljenimi nakupi,« je 
povedala Ermenčeva. Predavateljica je predsta-
vila možnosti in praktične primere, ki jih ima na 
voljo potrošnik pri opravljanju svojih nakupov, s 
čimer pa lahko doseže optimizacijo dohodka. 

Marija Šukalo

ŠMIKLAVŽ PRI GORNJEM GRADU

Blagoslov obnovljene kapelice

Kapelico je blagoslovil novoštiftni 
župnik Alojz Ternar. 
(Foto: Franjo Atelšek)

V Šmiklavžu pri Gornjem Gra-
du so se tamkajšnji krajani zbra-
li na slovesnosti pri kapelici, ki obi-
skovalca pozdravi ob cesti pred sa-
mim naseljem. Njeno zgodovino je 
predstavil novoštiftni župnik Alojz 
Ternar. 

Kapelica je glede na izročilo sta-
la na tem mestu, preden je bila 
zgrajena cerkev v Šmiklavžu. Na 
njej so upodobljeni sv. Miklavž, sv. 
Jožef in sv. Florjan. Na četrti steni je 
podoba Marije Zvezde iz romarske 
cerkve v Novi Štifti, ki je upodoblje-

na na številnih drugih kapelicah v 
župniji. Ternar se je zahvalil vsem, 
ki so pomagali pri realizaciji ob-
nove, ki je bila »vredna« preko se-
dem evrskih tisočakov, nato pa je 
kapelico blagoslovil. Po maši je bi-
lo poskrbljeno za prijetno druženje 
s skromno pogostitvijo prisotnih.

Franjo Atelšek

Ravnatelji osnovnih šol Rečica ob Savinji, Mozirje, Šmartno ob Paki in Šoštanj ter srednjih šol 
Šolskega centra Velenje z voditeljico interaktivnih delavnic dr. Karmen Mikek (druga z leve) 
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BOHAČEV TOPLAR V NAZARJAH

Blagoslov vina ob prazniku sv. Martina

Ponudniki nazarske tržnice v sodelovanju z nekaterimi zgornjesavinjskimi društvi vsak mesec v 
Bohačevem toplarju pripravijo večji dogodek, ki je namenjen širši množici ljudi. (Foto: Primož Vajdl)

Ponudniki nazarske tržnice v sodelovanju z 
nekaterimi zgornjesavinjskimi društvi vsak me-
sec v Bohačevem toplarju pripravijo večji dogo-
dek, ki je namenjen širši množici ljudi. Ker je za 
mesec november značilno martinovo, so tako 
organizirali blagoslov vina.

BOGAT KULTURNI PROGRAM IN 
BLAGOSLOV VINA

Glavni organizatorji prireditve so bili člani Kul-
turnega društva sv. Martina Marija Nazaret, ki so 
pripravili bogat kulturni program. Martinov zbor 
je zbrane razveselil s petjem in recitali na temo 
martinovanja. Zbor se dobiva enkrat tedensko 
na vajah, pojejo v cerkvah, ob kulturnih priredi-
tvah in v domovih za ostarele. Blagoslov vina je 
opravil nazarski župnik p. Andrej Pollak.

PO DEGUSTACIJI SLEDIL ŠE POHOD
Kot je povedala predsednica društva Irena Va-

čovnik, je martinovanje v toplarju tradicionalno. 
Vsako leto po blagoslovu in degustaciji odidejo 
na krajši pohod. Čeprav je letošnji pohod začinil 
dež, se ga je udeležilo lepo število pohodnikov, 
ki so bili po dobrih dveh urah hoje sprejeti pred 

cerkvijo v Šmartnem ob Dreti. Druženje se je z za-
služenim okrepčilom nadaljevalo v župnišču.

Člani kulturnega društva ob prazniku sv. Mar-
tina pripravljajo še številne druge aktivnosti. Kot 
že nekaj let do sedaj je na Martinovo soboto v 

frančiškanskem samostanu potekala velika kul-
turna prireditev z likovno razstavo. Nastopil je 
Martinov zbor v sodelovanju z drugimi pevski-
mi zbori.

Primož Vajdl

VAJA GASILSKEGA POVELJSTVA OBČINE NAZARJE

Med gašenjem požara je prišlo še do prometne nesreče

Zagorelo je v avtomehanični delavnici v strnjenem delu Žlabra.

Operativne enote vseh treh pro-
stovoljnih gasilskih društev povelj-
stva občine Nazarje, člani PGD Do-
brovlje in ekipa nujne medicinske 
pomoči Zgornjesavinjskega zdra-
vstvenega doma Nazarje so sode-
lovali pri gašenju požara, ki je zajel 
avtomehanično delavnico v Žlab-
ru. Med tem se je v središču Nazarij 
zgodila še prometna nesreča, v ka-
teri so morali intervenirati gasilci.

KOT V REALNI SITUACIJI
Posebnost tokratne vaje je bila, 

da so jo izvedli brez predhodnega 
ogleda terena in brez pisnega ela-
borata, da bi se tako čim bolj prib-
ližali realni situaciji ob resničnem 
požaru. Zagorelo je v avtomeha-
nični delavnici v strnjenem delu 
Žlabra. Požar se je razširil na ko-
zolca in gospodarsko poslopje. 
Na prizorišče so prvi prispeli na-
zarski gasilci. Na pomoč so pokli-
cali prostovoljna gasilska društva 
Gorica ob Dreti, Šmartno ob Dre-
ti in iz sosednje občine PGD Do-
brovlje.

Skupno je na intervenciji sode-
lovalo okoli 50 operativnih gasil-
cev. Vodja je bil poveljnik povelj-
stva Miran Krefl. S poveljniki ostalih 
enot so sestavili manjši štab, ki je 
prevzel koordiniranje vaje. Prisotna 
sta bila tudi poveljnik Gasilske zve-
ze Zgornje Savinjske doline Slavko 

Bric in poveljnik štaba civilne zaš-
čite občine Nazarje Filip Strnišnik.

PRIŠLO JE ŠE DO PROMETNE 
NESREČE

V gorečih poslopjih sta bila dva 
poškodovanca, ki ju je bilo potreb-
no najti in evakuirati iz gorečih pro-

storov. V nadaljnjo oskrbo je poško-
dovanca prevzela ekipa nujne me-
dicinske pomoči. Med gašenjem so 
nepričakovano prejeli poziv iz cen-
tra za obveščanje. Na novem krož-
išču v središču Nazarij se je zgodila 
prometna nesreča, v kateri so potre-
bovali pomoč enote za tehnično po-
sredovanje iz nazarskega PGD. Eki-
pa šestih gasilcev se je s požarišča 
nemudoma odpeljala do nesreče.

Požar je bil ukročen in gasilci so 
se zbrali pred gasilskim domom, 
kjer so opravili kratko analizo. Po-
leg preverjanja odziva in sodelova-
nja med društvi so preverili avtocis-
terne in motorne črpalke, saj so za 
gašenje črpali vodo tudi iz Drete 
in pri tem razvili okoli 200 metrov 
dolg cevovod. Kot je povedal Miran 
Krefl, je bila vaja dobro izvedena, 
natančnejšo analizo bodo opravili 
v kratkem. Vsem se je za sodelova-
nje zahvalil župan Matej Pečovnik, 
ki je trem nazarskim prostovoljnim 
društvom razdelil nove nahrbtnike 
z opremo za prvo pomoč.

Marija Lebar
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Kandidati za športnika, športnico, mladega 
športnika, mlado športnico, ekipo in prireditelja 
tekmovanj leta 2016 Zgornje Savinjske doline

najboljši športnik:

najboljša športnica:

najboljši mladi športnik:

najboljša mlada športnica:

najboljša ekipa:

najboljši prireditelj tekmovanja:

- Franček Tiršek (strelstvo): 2. mesto na paraolimpijskih igrah
- Aljaž Krefl (nogomet): član mlade reprezentance Slovenije, državni 
  prvak 2015/16 z NK Olimpija Ljubljana
- Antonio Mlinar Delamea (nogomet): 1. DP 2015/16 z Olimpijo 
  Ljubljana
- Vojko Colnar (lokostrelstvo): DP: 2., pokal Slovenije: 1.

- Maja Mihalinec (atletika): OI RIO: 48. na 200 m, SP dvorana: 20. na 
  60 m, EP: 10. na 200, 15. na 100 m, 1. na DP: 100 in 200 m
- Monika Hrastnik (gorsko kolesarstvo) : SP (DH):18., EP (DH): 
  2. in 4., DP: 1.
- Tina Gutman (lokostrelstvo): SP: 6. (posamično), 3. (ekipno), DP: 1.

- Nejc Naraločnik (al. smučanje): OI mladi: 7. v kombinaciji in 22. v 
  SVSL, DP (ml): 1. v smuku in SVSL
- Timi Zajc (smučarski skokih): alpski pokal: 6. v skupnem seštevku, 
  pokal FIS: 19., DP (člani): 6., DP (ml.): 1. 
- Jan Kramer (atletika): DP (člani): 5. na 800 m

- Špela Pistotnik (ju-jitsu): DP (ml): 1. mladinke + kadetinje v 
  razredu do 57 kg 
- Maja Sedovnik (al. smučanje): DP: 2. za cicibane, šolski pokal 
  Slovenije: 2.
- Petja Brglez (smučarski skoki): DP do 16 let: 5., pokal OPA: 29. 
- Nika Cigale (odbojka): mladinska in kadetska reprezentantka

- Smučarsko skakalni klub Ljubno BTC: 2. mesto absolutno
- Namizno teniški klub Savinja Luče: 1. mesto (3. liga), 3. v pokalu Slo
- Odbojkarski klub Mozirje (ženske): 8. mesto v 2. ligi, 25. mesto med 
  58 klubi v Sloveniji
- Lokostrelski klub Gornji Grad (člani): 1. mesto pokal Slo 
- Košarkarski klub Nazarje (moški): 14. mesto v 3. ligi, 37. mesto med 
  66 klubi v Sloveniji

- Organizacijski komite v smučarskih skokih Ljubno: svetovni pokal v 
  smučarskih skokih (ženske)
- Smučarsko društvo Beli zajec: 5 x mednarodna tekmovanja FIS, DP 
  v slalomu in VLS (člani)

◊	ŠPORTNIK ◊	EKIPE

◊	PRIREDITELJI	TEKMOVANJ	
◊	ŠPORTNICA

◊	MLADI	ŠPORTNIK	(do	21	let)

◊	MLADE	ŠPORTNICE

Glasujem za:

Spoštovane bralke in bralci, letos lahko prvič izbirate kandidate za naj-
boljšega športnika, najboljšo športnico, najboljšega mladega športnika, 
najboljšo mlado športnico in najboljšo ekipo leta 2016 v Zgornji Savinj-
ski dolini. 

Do polovice glasov bo prispevala žirija v sodelovanju z vodjem organi-
zacijskega odbora, bralke in bralci Savinjskih novic imate možnost prispe-
vati svoje glasove do druge polovice glasov. Glasovnice bomo objavljali 
do 16. decembra, 29. decembra 2016 pa bodo na prireditvi v športni dvo-
rani v Mozirju slovesno razglašeni rezultati in podeljena priznanja ter da-
rila pokroviteljev. Najboljše prireditelje tekmovanj bo izbrala strokovna žiri-
ja predstavnikov občin.

Zdaj pa na delo! Izpolnite glasovnico, jo nalepite na dopisnico in jo poš-
ljite na naslov: Savinjske novice, Savinjska cesta 4, 3331 Nazarje. 
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Prvo prireditev Športnik leta 2016 Zgornje 
Savinjske doline podpira tudi Občina 

Gornji Grad
Da nam je veliko do tega, da bi prva velika 

športno družabna prireditev zares dobro uspe-
la, kažejo dosedanje izjave poznavalcev špor-
ta, prav gotovo tudi zelo enotna podoba mnenj 
predstavnikov zgornjesavinjskih občin. Tokrat 
se je o tem zelo pozitivno odzval še zadnji an-
ketirani med župani, Stanko Ogradi, župan ob-
čine Gornji Grad. 

Čeprav je na skupnem sestanku s pobudni-
kom in glavnim organizatorjem prvega izbora 
športnikov v naši dolini, Ivom Milovanovičem, iz-
razil pridržek za predlagani način zagotavljanja 
sredstev za pokritje stroškov celotnega projekta, 
Ogradi svoje videnje pojasnjuje tudi bralcem Sa-
vinjskih novic, ki spodbudno podpirajo izbor in 
prireditev.

ŽELIMO SODELOVATI PRI TEJ IZJEMNI IDEJI IN 
PRIREDITVI

»Priprave na prireditev Športnik leta Zgor-
nje Savinjske doline 2016 se prevešajo v zadnji 
del organizacijskih priprav. Znani so predlagani 
kandidati za izbor športnikov po različnih kriteri-
jih, kar je spodbudno za pričakovanje elitne pri-
reditve, na kateri bodo potekale slovesne razgla-
sitve. Zgornja Savinjska dolina premore veliko 
število športnikov in tako tudi kandidatov, ki do-
segajo odlične rezultate v raznih športnih disci-
plinah. Vrhunski dosežki ne pridejo sami od se-
be. Za vsak dober in odličen rezultat so potrebni 
talent, trdo garanje in veliko odrekanja ter nena-
zadnje tudi precej sredstev iz družinskih prora-
čunov. Takšne mlade ljudi, kot tudi številne dru-
ge talentirane kulturnike, glasbenike, društva 
idr., občine podpiramo, kolikor pač zmoremo, 
vsaj najbolj perspektivne, nadarjene, vztrajne in 
uspešne. Torej želimo tudi mi sodelovati pri tej iz-
jemni ideji in prireditvi,« je dejal Ogradi. 

OBČINA GORNJI GRAD NE ŽELI BITI IZJEMA
»Občina Gornji Grad pri tem ne želi biti nobe-

na izjema. Na takšne soobčane smo zelo po-
nosni in jim želimo pomagati. Zato kot župan 
podpiram idejo in velik organizacijski zalogaj, 
ki ga je predlagal in konkretno ponudil nekda-
nji športnik in TV komentator Ivo Milovanovič,« je 
še povedal župan in dodal, da »so občine v doli-
ni različno usmerjene glede podpiranja športnih 
kadrov in športnikov glede na danosti in vadbo 
v različnih športih, kot so, na primer, strelstvo, lo-
kostrelstvo, tekaški šport, drugje športi na sne-

gu, skoki, pa spet drugod igre z žogo itd. Vidi se, 
da se takšna raznolikost športov ter vrhunski do-
sežki športnikov medsebojno povezujejo in da-
jejo še večji pečat prepoznavnosti Zgornje Sa-
vinjske doline. Občina Gornji Grad podpira pro-
jekt in ga želi v dogovorjenem deležu tudi sofi-
nancirati.«

PRIREDITEV BO VRHUNSKI DOGODEK LETA TE 
DOLINE

Od vodje priprav in osrednjega organizator-
ja dogodka Iva Milovanoviča iz Ljubije smo iz-
vedeli, da gredo vse priprave po načrtih, čeprav 
ni prav nič samoumevno in enostavno. Povedal 
je, da so bile domala vse karte razdeljene obči-
nam, točneje županji in županom, le v primeru 
Gornjega Grada jih je osebno vročil njihovemu 
športnemu pooblaščencu Tomiju Stankoviču. 

Soglasje k sodelovanju so potrdili vsi nasto-
pajoči: pevska zbora osnovnih šol Ljubno ob 
Savinji in Luče (nastopila bosta združeno), an-
sambel Golte, legendarna skupina Pepel in kri, 
prošnje za nastop ni odrekla niti popularna pev-
ka Alya iz Mozirja. Prireditev bo vodil TV reporter, 
izkušeni športni voditelj in komentator Saša Jer-
kovič. Dober odziv pa je tudi na možnost glaso-
vanja in s tem izbire športnikov z glasovanjem 
s posebnimi, le v Savinjskih novicah objavljeni-
mi glasovnicami.

Jože Miklavc

Stanko Ogradi, župan občine Gornji Grad 
(Foto: Štefka Sem)
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KO MARTIN IZ MOŠTA NAREDI VIN

Mozirska pustna srenja poskrbela za krst mladega vina

Martin je poskrbel za krst vina, ki so ga nato prvi poskusili (od leve) župan Ivan Suhoveršnik, Štefan 
Marolt, Jakob Presečnik, pustna kraljica Eva prva in pustni župan Drago Poličnik. 

(Foto: Benjamin Kanjir)

Mozirski pustnaki so s pokom iz pustnega to-
pa 11. 11. ob 11. uri in 11 minut označili zače-
tek pustovanja za leto 2017. Na god sv. Martina 
so poskrbeli tudi za krst mladega vina, ki je nato 
stekel po grlih zbranih Mozirjanov. 

Od upravnega centra skozi trško jedro do 
Trga osamosvojitve so se razlegle melodije 
pustnega ansambla Boj se ga. Iz zarjavelega re-
pertoarja so potegnili milozvočne viže in jih razli-
li v deževen petkov dopoldan. Spričo skujanega 
vremena se je na trgu med lekarno in Grabner-
jevo hišo zbrala peščica manj ljudi kot običajno, 
kljub temu so bile pripravljene stojnice do konca 
oblegane. Zeliščarke, sadjarji in čebelar zato ni-
so samevali. Še več prometa je bilo na stojnici z 
mladim vinom in klobasami. Dišalo je po peče-
nem kostanju. 

S konjsko vprego so se na prizorišče kot naj-
bolj pomembni pripeljali dva župana in pust-
na kraljica. Mozirski župan Ivan Suhoveršnik je 
pozdravil zbrano družbo in obljubil pustnakom, 
da jih bo v prihodnjem letu v občinskem prora-
čunu čakal enako velik kos pogače kot letos. Ve-
selja ob tem dosmrtni pustni župan Drago Po-
ličnik ni mogel skrivati, saj se mu je brada rahlo 
zatresla, pustno kraljico Evo prvo pa je še moč-

neje stisnil k sebi in zavrtel v plesnih ritmih. Ro-
bert Klemenak, glavni govorec pustne bratovšči-
ne, je v sredo zbranih povabil kar samega Mar-
tina, ki je brez gostobesedičenja krstil sodček vi-
na iz gorce trškega viničarja Miha Fajfarja. Ka-
pljica je bila žlahtna in je polzela po grlih zbra-
ne eminence. 

Fajfar je poskrbel za negovanje in stekleniče-
nje pridelka modre kavčine iz potomke najstarej-
še trte, ki bo služilo kot protokolarno vino občine. 
Župan Suhoveršnik se je zahvalil za darilo in ob 
tem poudaril pomen trškega viničarja in njego-
vega bogatega znanja.

Benjamin Kanjir

Ansambel Šepet, ki ga sestavljajo Robert Goličnik, 
Lara Voler, Aljaž Goličnik, Nace Grudnik in Rok Sedov-
nik, ima za seboj delovno in uspešno poletje. 14. avgu-
sta so se na festivalu v Lučah predstavili s skladbo Ni 
več poljuba. Prejeli so 3. nagrado komisije in 1. nagra-
do občinstva. 21. avgusta so nastopili na festivalu na 
Graški Gori. Ker zdaj me ljubiš je bila pesem, s katero so 

osvojili bronastega pastirčka in 2. nagrado za najboljše besedilo. 
Na koncert Med iskrenimi ljudmi, ki bo v nedeljo, 20. novembra, ob 15. 

uri v Domu kulture Velenje, so povabili ansambel Vikend, Stil, Murne, Mla-
de korenjake, Vižarje, Pvaninske Abuhe, orkester Goličnik, učence Glasbe-
ne šole Goličnik. Sledilo bo posebno presenečenje, saj k njim v goste priha-
ja hrvaško-slovenski estradnik. 

NN

ZANIMIVOSTI NARAVE

Superluna nad Kamniško-
Savinjskimi Alpami

V začetku tedna smo bili priča 
zelo veliki polni luni. Ta se sicer ni 
preobjedla čez noč, pač pa je bila 
najbližje Zemlji po letu 1948. Obi-
čajni opazovalci tega pojava ver-
jetno niti niso opazili, le fotografi 
so morali stopiti korak ali dva na-
zaj, če so superluno hoteli ujeti v 
superzoom objektive. Ker je bilo 

v noči s ponedeljka na torek nad 
našo dolino povsem jasno nebo, 
smo jo Zgornjesavinjčani težko 
spregledali. Pričujoča na fotogra-
fiji je v torek zjutraj zašla na drugo 
stran Alp. Glede na to, kako čas 
beži, bo naslednja superluna že 
čez 18 let.

Tekst in foto: IS
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VRTEC LJUBNO OB SAVINJI

Druženje ob igri in jesenskih dobrotah

Ob igri in jesenskih dobrotah je čas kar prehitro tekel. (Foto: Štefka Sem)

Otroci iz ljubenskega vrtca so se v družbi za-
poslenih in staršev zbrali na pikniku na prire-
ditvenem prostoru v Vrbju. Malčki so ustvarja-
li iz različni materialov, se igrali in uživali v je-
senskih dobrotah. Skrbne mame so napek-

le sladke dobrote in prinesle sadje. Člani Klu-
ba Zgornjesavinjskih študentov so poskrbeli za 
čokoladne palačinke, pečen kostanj in sladek 
jabolčnik. 

Štefka Sem

PODRUŽNIČNA ŠOLA BOČNA

Na pokušini 
špinačne jedi in 

sladice

Znanja o špinači učencem ni manjkalo. 
(Foto: Štefka Sem)

Na podružnični šoli v Bočni vsako jesen dan 
posvetijo pridelku ali sadežu, letos je bila to špi-
nača. Učenci so preko pesmi in igre staršem ter 
ostalim obiskovalcem povedali vse, kar so se o 
njej naučili. Poleg tega, da je zelena in zdrava, ni-
so pozabili omeniti, da si po njej močan kot Po-
paj iz risanke. Podano znanje o špinači so nato 
preverili pri starših v kratkem kvizu.

Najprijetnejši del druženja in spoznavanja 
špinače je sledil predstavitvi. Udeleženci so se 
v jedilnici srečali s špinačo v različnih jedeh, ki 
so jih pripravili otroci s starši. Ta se je pojavila 
v picah, bureku, zrezkih, sladicah, palačinkah in 
še čem.

Štefka Sem

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO SOLČAVA

Malim radovednežem predstavili delo in 
opremo gasilca

Vzgojiteljice in učiteljice OŠ Solčava si vsako leto prilagodijo urnike in omogočijo učencem, da imajo 
svoj »dan za gasilce«. (Foto: Natalija Ramšak)

V veliko veselje članov PGD Solčava in malih 
Solčavanov smo tudi to leto potrkali na šolska 
vrata OŠ Solčava in malim radovednežem bližje 
predstavili delo ter opremo gasilca. 

Otroci iz vrtca ter 1. do 5. razreda so bi-
li pozdravljeni z gasilsko sireno, nato je sledila 
predstavitev opreme. Člani PGD Solčava so ot-
rokom povedali, kako pomembna je dobra ga-

silska zaščitna oprema, še bolj kot ta pa dejstvo, 
da zna gasilec pravilno reagirati v različnih situ-
acijah. Šele ko gasilec nadene vso opremo in 
vzame s seboj potrebno opremo, se vidi, kako 
kompleksna je priprava na gašenje oziroma re-
ševanje. 

Seveda je bolj kot teorija otrokom sedla pra-
ksa. Gasilci so pokazali, kako deluje gašenje s 

peno. Le-ta je bila za najmlajše glavna atrakci-
ja dneva. Ob spoznavanju sestave in funkcije di-
halnega aparata so otroci tega »potehtali« na 
sebi in ugotovili, kakšno težo nosi gasilec s sa-
bo, in to v neljubih okoliščinah. 

Sanje ne malokaterega otroka so, da bo ne-
koč lahko stopal po stopinjah uspešnega gasil-
ca, kar nekatere člane motivira, da bi si za otro-
ke in mladino vzeli več časa in jim nudili mož-
nost, da spoznajo gasilstvo ne samo v mese-
cu požarne varnosti. Žal pa čas in vsakodnevne 
obveznosti tem ciljem velikokrat prekrižajo poti. 
Vsekakor se bomo člani trudili, da želje najmlaj-
ših ne bodo zapostavljene. 

Natalija Ramšak
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KOLESARKA LETA MONIKA HRASTNIK

Evropsko podprvakinjo v kolesarskem spustu nagradila tudi 
Kolesarska zveza Slovenije

Na Ljubljanskem gradu je Ko-
lesarska zveza Slovenije na Veče-
ru zvezd podelila priznanja za naj-
boljše kolesarje leta 2016. Nagra-
do za najboljšo kolesarko je pre-
jela Monika Hrastnik iz Lepe Njive, 
ki je članica Črnega trna iz Ajdov-
ščine, najboljšega kluba v Sloveni-
ji po izboru zveze. Na prireditev so 
bili povabljeni najboljši gorski in ce-
stni kolesarji.

IZVRSTNI REZULTATI
22-letna gorska kolesarka Moni-

ka Hrastnik je evropska podprvaki-
nja v kolesarskem spustu. Od zlata 
je bila oddaljena le dobre tri dese-
tinke. Trenutno je 17. v spustu na le-
stvici Mednarodne kolesarske zve-
ze in 13. v štirikrosu. »Zelo sem ve-
sela in ponosna, da sem letos do-
bila naslov najboljše kolesarke, se-
veda ga nisem pričakovala. S tem 
sem nasledila Tanjo Žakelj, ki je bi-
la šestkrat na tem mestu,« je pove-
dala po podelitvi.

Nominacije je bila vesela, tako 
tiste med kolesarji kot tiste za naj 
športnico v Zgornji Savinjski dolini. 

ENI ŠELE PRIHAJAJO NA PLAN
»Mislim, da je šport prema-

lo promoviran in še vedno veli-
ko ljudi ne ve, kdo sem in s čim 
se ukvarjam. Imamo veliko dob-

rih športnikov, posebej v Zgornji 
Savinjski dolini, samo da so eni s 
promocijo in prepoznavnostjo že 
na vrhuncu, drugi pa šele prihaja-
mo na plan.«

KRATKA, A USPEŠNA SEZONA
Letošnjo sezono je zaradi pad-

ca predčasno zaključila v polfinal-
ni vožnji na svetovnem prvenstvu v 
štirikrosu v Italiji, kjer bi morala vo-

ziti tudi na svetovnem prvenstvu v 
spustu. Ampak padci so del športa 
in na srečo dobro okreva. S celot-
no sezono je zelo zadovoljna, gle-
de na to, da je to njena druga se-

zona v spustu. Privozila je kar pre-
cej dobrih rezultatov in res uživa-
la na kolesu. Plani za naslednje le-
to so podobni kot letos: odpeljane 
slovenske tekme, evropski pokal, 
nekaj tekem svetovnega pokala, 
upa, da več kot letos, ko sta bili sa-
mo dve, in seveda prvenstva.

PRIZNANJE ČRNEMU TRNU
Hrastnikova je vesela tudi klub-

skega uspeha: »Dolga leta je kole-
sarski klub Črn trn eden najboljših, 
ko gre za gorsko kolesarstvo, zato 
sem posebej vesela, da smo letos 
prejeli priznanje za najboljši klub, ki 
si ga je klub zaslužil že dosti prej. 
Smo v klubu, kjer nimamo veliko 
financ, zato so oteženi tudi nasto-
pi na tekmah, sponzorjev je ved-
no premalo. V Ajdovščini učijo tu-
di okoli štirideset otrok in se trudi-
jo za čim večji podmladek, saj na 
otrocih svet stoji. Pa vendar smo 
najboljši, imamo se super, držimo 
skupaj in si pomagamo. Letos smo 
dobili še svetovnega prvaka v štiri-
krosu, Mitja Ergaverja.«

Štefka Sem

Najboljša kolesarja leta 2016 po izboru Kolesarske zveze Slovenije sta 
Monika Hrastnik in Primož Roglič. (Fotodokumentacija: KZS)

DASKI TEAM MOZIRJE

Pred sejmom rabljene in nove smučarske opreme

Mladi tekmovalci na snežnih pripravah na ledeniku v Avstriji 
(Fotodokumentacija Daski team Mozirje)

Mali smučarji tekmovalci Daski 
teama Mozirje so v teh dnevih op-
ravili prve snežne priprave na lede-
niku v Avstriji in začeli nabirati zma-
govalno kondicijo. Njihovi starši pa 
se pripravljajo na izvedbo sejma 
nove in rabljene smučarske opre-
me, ki bo ta vikend v Športni dvo-
rani Mozirje.

Pogoji za snežne priprave so bi-
li več kot idealni. Na ledeniku jih 
je vse dni spremljalo sonce, snež-
na podlaga je bila debela in dobro 

utrjena. Mlajši člani kluba, ki še ne 
tekmujejo, so se med krompirjevi-
mi počitnicami udeležili tridnevnih 
športnih animacij. V mozirski špor-
tni dvorani so se urili v gimnastič-
nih vajah, v igrah z žogo in opravi-
li pohod. 

SEJEM ŽE TA VIKEND
Prve snežinke so naznanile no-

vo zimsko smučarsko sezono tudi 
v dolini. Člani Daski teama se zato 
pripravljajo na organizacijo sejma 

smučarske opreme. V času sejma 
bodo strokovno svetovali, v komi-
sijsko prodajo jemali rabljeno smu-

čarsko opremo, prodajali novo in 
poskrbeli za servis opreme. 

Benjamin Kanjir
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HOKEJSKO DRUŠTVO LUČE

Po dveh zmagah 
prvi poraz

Preteklo soboto so člani Hokejskega društva 
Luče v Horjulu premagali gorenjsko ekipo Pavza 
Slatnar Carbon z 2:1. Nasprotniki so sicer dobi-
li prvo četrtino, a je Lučanom z goloma Pahovni-
ka in Šinkovca uspel preobrat. Po drugem krogu 
2. Prosports.si lige so bili Lučani brez poraza na 
vrhu lestvice, skupaj z ekipami Golazen, Žirafe in 
Sharks team. Prav s temi ekipami imajo derbije 
v naslednjih tekmah, ko se bo odločalo, kdo bo 
ostal sam na vrhu.

V tretjem kolu so Lučani prvič v tej sezoni klo-
nili pred nasprotnikom. Ekipa IHK Golazen jih je 
namreč premagala z rezultatom 0:6. Lučani so 
trenutno na osmem mestu lestvice. Z ekipami 
od tretjega mesta dalje imajo vsi šest točk, loči 
jih le gol razlike, ki Lučanom ni v prid.

Štefka Sem

SMUČARSKO SKAKALNI KLUB LJUBNO OB SAVINJI BTC

Nova zaletna smučina na ljubenski veliki skakalnici

Na veliki skakalnici bodo montirali novo letno-
zimsko smučino, ki bo omogočala skoke tudi v 

poletnem času. (Foto: Franjo Atelšek)

V prihodnjih dneh bo okoli ljubenske skakal-
nice spet delovno. Podjetje Mana iz Tržiča bo 
na veliki skakalnici montiralo novo letno-zim-
sko smučino, ki bo omogočala skoke tudi v po-
letnem času.

Generalni sekretar Smučarsko skakalnega 
kluba Ljubno ob Savinji BTC Rajko Pintar je po-
vedal: »To je pomemben del prenove skakalnice, 
ki bo tako še bliže zadanemu cilju – da postane 
enakovredna skakalnicam drugim po svetu, na 
katerih se odvijajo tekme v smučarskih skokih 
na najvišji svetovni ravni. Če bo v spomladan-
skem času postavljena še plastika na dosko-
čišču, lahko že avgusta naslednje leto pričaku-
jemo tekmo za grand prix, kar je poletna različi-
ca svetovnega pokala.«

Priprave za tekmovanje svetovnega pokala v 
smučarskih skokih za ženske, ki bo februarja na 
Ljubnem, so v polnem teku. To nedeljo bo sesta-
nek odgovornih vodij posameznih služb pri or-

ganizaciji tekem, v začetku decembra bo prvi 
sestanek organizacijskega komiteja. Ves čas pa 
potekajo dogovori in podpisovanje sponzorskih 
pogodb. 

Prizadevni člani kluba zdaj pregledujejo in 
pripravljajo vso mehanizacijo, ki je potrebna za 
izdelavo umetnega snega. V teh dneh so se na 
skakalnici mudili predstavniki nacionalne televi-
zije, ki so pregledali mesta za postavitev enaj-
stih kamer, dveh reporterskih avtomobilov ter 
komentatorskih mest. 

Marija Lebar

SMUČARSKO DRUŠTVO BELI ZAJEC

Napotnik in Naraločnik trenirata z 
najboljšimi

Jan Napotnik se je vrnil s treninga hitrih 
disciplin. (Fotodokumentacija JN)

V letošnji smučarski sezoni se bosta Jan Na-
potnik in Nejc Naraločnik, alpska smučarja, čla-
na Smučarskega društva Beli Zajec in mladin-
ske C reprezentance, za dobre uvrstitve borila 
na FIS tekmah. V času priprav sta se pridružila 
članom slovenske A reprezentance na fizičnih 
pripravah in na smučiščih.

Jan Napotnik je zaključil priprave na ledeniku. 
Pod vodstvom trenerja hitrih disciplin Petra Pe-
na, Andree Massija in ostalega trenerskega šta-
ba se je na treningu v Pitztalu pridružil Andreju 

Špornu, Klemnu Kosiju, Boštjanu Klinetu in dru-
gim. Skupaj z Nejcem Naraločnikom sta sedaj 
na pripravah na ledeniku Hintertux, kjer se prip-
ravlja mladinska C reprezentanca. Po informaci-
jah trenerjev so mladi smučarji odlično priprav-
ljeni in že težko čakajo, da se pomerijo na prvih 
tekmah v Skandinaviji.

Štefka Sem
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VOŽNJA V ZIMSKIH RAZMERAH IN POZIMI

Nastopil je čas obvezne 
uporabe zimske opreme v 

prometu
Od 15. novembra, ko morajo 

imeti motorna in priklopna vozila 
v cestnem prometu zimsko opre-
mo, policisti ob svojem rednem de-
lu pri nadzoru cestnega prometa 
preverjajo tudi opremljenost vozil 
s to opremo.

Pozimi, ko so vremenske raz-
mere nepredvidljive, morajo udele-
ženci v prometu, predvsem vozniki 
motornih vozil, računati na možne 
hitre spremembe voznih razmer. 
Ob spremenjenih voznih razme-
rah je temeljni pogoj za varno ude-
ležbo v prometu ustrezna zimska 
oprema motornega, pa tudi priklo-
pnega vozila, za kar morajo vozni-
ki pravočasno poskrbeti.

Za zimsko opremo motornih vo-

zil štejejo pri dvoslednih motornih 
vozilih, katerih največja dovolje-
na masa ne presega 3.500 kg, in 
priklopnih vozilih, ki jih vlečejo, zim-
ske pnevmatike na vseh kolesih 
ali poletne pnevmatike in v pribo-
ru ustrezno velike snežne verige za 
pogonska kolesa ali verigam ena-
kovredni pripomočki za pogonska 
kolesa. 

Pogoji za uporabo snežnih ve-
rig so izpolnjeni takrat, ko je na vo-
zišču toliko snega, da pnevmatika 
med vožnjo ne pride v stik s povr-
šino vozišča (za pnevmatiko osta-
ja snežena sled). Zimske pnevma-
tike so tiste pnevmatike, ki imajo na 
boku proizvajalčevo oznako M+S 
ali 'M.S', ali 'M&S'.

Kanali dezena zimskih pnevmatik morajo biti globoki najmanj 3 mm.

2. DOL ŽENSKE VZHOD 

Mozirjanke najvišje na lestvici 
doslej

Odbojkarice OK Mozirje so v so-
boto na domačem parketu prema-
gale ekipo iz Benedikta in vknjižile 
peto prvenstveno zmago. S tem so 
se povzpele na tretje mesto lestvice 
2. DOL ženske vzhod. Pred njimi so 
s točko prednosti le še Mariborčan-
ke in Prevaljčanke, ki imajo na prvem 
mestu polni izkupiček šestih zmag.

Novi trener Tomaž Marolt s svo-
jimi igralkami nadaljuje zmago-
viti niz. V lanski tekmovalni sezo-
ni je ekipa zbrala štirinajst točk v 
osemnajstih tekmah, v novi sezoni 
je vpisanih že trinajst točk po šes-
tih tekmah. Dosežek kaže na dob-
ro uigranost pomlajene ekipe, na 
še boljšo psihično pripravljenost 
in resnično željo, da sebi in drugim 
pokažejo svoje zmožnosti.

Tekmo v domači športni dvorani 

v Mozirju proti Benediktu so doma-
činke dobro začele. Trener je s klo-
pi tu in tam poslal kak nasvet, več 
kot to pa ni bilo potrebno. Mozirjan-
ke so bile v ospredju, gostje so ves 
čas zaostajale za par točk, na kon-
cu seta za tri. Drugi set je bil po-
doben, le še bolj prepričljiv s stra-
ni domačih igralk. Nasprotnice so 
bile dobre v sprejemu, domačinke 
še boljše na bloku. Slednji je spus-
til mimo redke žoge. Na koncu seta 
je bil rezultat 25:18. Še bolje so do-
mače igralke igrale v tretjem, zad-
njem setu. Napak skorajda ni bilo, 
serve so bile dobre, blok na mreži 
trden. Za poraz so s servo v mre-
žo poskrbele gostje same. Rezul-
tat 25:18, skupaj torej 3:0 in nove 
tri točke za Mozirje.

Benjamin Kanjir

KOŠARKARSKI KLUB NAZARJE GOSTIL NEKDAJ SLOVITO EKIPO SLOVANA

Borba na parketu in izjemno vzdušje na tribuni

Andraž Marolt (levo) je odlično vodil igro nazarske ekipe in bil najboljši 
strelec tekme z 19 doseženimi točkami. (Foto: Roman Mežnar)

V soboto so ljubitelji košar-
ke prišli na svoj račun. V nazar-
ski športni dvorani se je odvil der-
bi 3. SKL skupine zahod med član-
sko ekipo Nazarij in slovitega Slo-
vana. Derbi je upravičil svoje ime, 
bučni navijači pa so glasno nagra-
dili borbenost domačih košarkar-
jev in pripravili izjemno vzdušje ob 
domači zmagi 80:74.

Nazarje so dočakale nekdaj 

slovito ekipo Slovana, ki je še pred 
časom igrala v 1. ligi, lani že v dru-
gi. V letošnji sezoni si z mlado in 
perspektivno ekipo prizadevajo 
vrniti na pota stare slave. To dej-
stvo jih je pred začetkom sezone 
postavilo v vlogo favorita skupi-
ne, vendar so krog poprej dožive-
li poraz proti Globusu in so ta spo-
drsljaj želeli popraviti v Nazarjah. 
Prav zaradi tega se je obetal pravi 

spektakel, kar so začutili tudi do-
mači navijači, ki jih je bilo več kot 
sicer.

Na parketu se je odvijal boj za 
vsako žogo. Domačini so začeli ze-
lo podjetno in so vodili skoraj celot-
no srečanje, vendar se gostje ni-
so predajali. Tekma se je ponov-
no odločala v napeti končnici. Mi-
nuto pred koncem srečanja je raz-
lika znašala zgolj točko (72:71), v 
ključnih trenutkih sta zadevala Pri-
mož Bitenc in Andraž Marolt, ki je 

bil kljub mladosti najboljši strelec z 
19 doseženimi koši. Ob tem je od-
lično vodil igro in razigraval soigral-
ce ter prispeval pomemben delež k 
peti prvenstveni zmagi z rezulta-
tom 80:74.

Za letos še neporaženo nazar-
sko ekipo je v sredo čakal že nov iz-
ziv, in sicer so v Športni dvorani Na-
zarje igrali prvo tekmo 3. kroga po-
kala Spar. V goste je prispel večni 
tekmec Bistrica.

Roman Mežnar
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IZ POLICIJSKE BELEŽNICE

Naročniki Savinjskih novic imajo 15% POPUST pri objavah zahval.

Sklenjen je krog življenja,
a ljubeč spomin živi naprej.
V grobu preranem zdaj ti v miru počivaj,
do snidenja spet nekoč, ... nekje.

Tako kot reka v daljavo se izgubi,
odšla si tiho, brez slovesa ...
Trdo delo in trpljenje
spremljalo te je vse življenje.
Zaman je bil tvoj boj,
zaman vsi dnevi tvojega hudega trpljenja,
bolezen je bila močnejša od življenja ...

Je le dragoceni spomin,
edini, ki ostane močan nad vsem,
edini cvet, ki ne ovene,
edini val, ki se ne razbije in 
edina luč, ki ne ugasne.

Po hudi bolezni in trpljenju 
nas je v 35. letu starosti zapustila 

Mihaela PLANOVŠEK
iz Spodnje Rečice

19. 3. 1981 – 5. 11. 2016

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo dr. Andreji Pečnik, dr. Bo-
štjanu Rožiču, osebju na oddelku interne in pljučne bolezni SB Topolši-
ca, osebju ZD Nazarje, msgr. Jožefu Vratanarju, diakonu Stanku Čepla-
ku, govorniku Jožetu Grudniku, citrarju Karliju Gradišniku, PGD Pob-
režje, Felicijanovi Marjanci, pogrebni službi Morana. Posebna zahvala 
vsem sosedom in sorodnikom.

Vsem skupaj iskrena hvala za izrečena sožalja, darovane sveče, cvet-
je in svete maše.

Žalujoči tvoji Uroš in Mark, 
mama Branka, stric Tona z 

družino in teta Nuša z družino

                       Težko je pozabiti smrt tistega, ki si ga imel rad,
                   a še težje je pozabiti smrt tistega, ki si ga ljubil.
              Nič več ti zjutraj ne dava ljubčka na lička,
        še pred vrtcem odhitiva ti zdaj svečko prižgat.
   Ostali bodo živi spomini,
z nama potuješ vse dni ...

ZAHVALA

Tvoja Mark in Uroš 

• TAT VZEL TRAKTORSKA VRATA
Komen: 11. novembra v večernem času so policisti prejeli ob-

vestilo o tatvini traktorskih vrat na gozdni cesti na Komnu. La-
stnik je tam opravljal sečnjo lesa. V času med 5. novembrom in 
dnevom prijave mu je neznani storilec ukradel leva vrata s trak-
torja znamke John Deere. 

• NEKDO JE UKRADEL SLIKO
Ljubno ob Savinji: 11. novembra v večernih urah so bili poli-

cisti obveščeni o tatvini slike iz gostinskega lokala na Ljubnem 
ob Savinji. Slika je bila vredna okoli 100 evrov.

Tisti, ki nas zaznamujejo
z ljubeznijo, z dobroto in s pogumom,
ne umrejo, ostanejo za vedno z nami.

V SPOMIN

Anton KROPOVŠEK 
13. 4. 1951 - 18. 11. 2006

Minilo je deset let, odkar nas je zapustil dragi ata, dedek in tast. 
Hvala vsem, ki se ga spominjate, obiskujete njegov grob in mu pri-

žigate sveče v spomin. 

Sin Anton z družino
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Za razvedrilo

TI BI ŠE SUPERLUNO SESTRELILI
Zgodilo se je prvič, a gotovo se ne bo nikoli več. Pustni top je zatajil. 

Smodnik je bil moker, zato ga topničar Andrej Parašuh nikakor ni mogel 
prižgati. Ko pa mu je po parih poskusih vendarle uspelo prižgati vžigalno 
vrvico, je bil pok tako močan, da je marsikdo od udeleženih pri tej proce-
siji nehote naredil rjavo črtico na svežih belih spodnjih hlačah. Presene-
čenje je bilo veliko, nastale vonjave pa je vsakdo odnesel s sabo domov.

OD BRIDKE GREVINGE GRIMASE POKALI
Na svetega Martina god mozirski pustnaki s strelom iz topa označijo 

začetek pustnega časa, kar jim veli pravilnik evropskega združenja kar-
nevalskih mest. Zbere se vse živo, kar premore Mozirje, saj po pokanju 
ne manjka žlahtne kapljice in mastnih klobas. Ne ve se točno, od kod in 
ali je bilo to res ali ne, a med krstom mladega vina je završala novica, 
da klobas počasi zmanjkuje. Nižje kotirani člani bratovščine so se zag-

(Foto: BK)

(Foto: BK)

nali proti stojnici z dobrotami, višje kotirani člani, med katere spadajo (z 
desne) župan Ivan Suhoveršnik, pa ob njem pustni župan Drago Po-
ličnik, njegova kraljica Eva prva in glasnogovorni Robert Klemenak pa 
obreda krsta niso mogli neopaženo zapustiti. V globoki žalosti so lahko 
le sklonili glave in zaprli oči. Ali so dobili klobase ali ne, pa zna pisati v 
Pustnem kurirju, glasilu pusta mozirskega.
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KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 47. številki SN

2016

Ime in priimek:

Naslov: 

Vsebina oglasa (do 10 besed):

MLADINSKA KNJIGA MESECA V KNJIŽNICI MOZIRJE

Tonke Dragt: Pismo za kralja
Lepa zgodba o popotovanju 

mladega viteza bo k branju prite-
gnila ne le mlade bralce, ampak 
tudi vse odrasle, ki se z nostalgi-
jo spominjajo prebiranja svojih 
prvih konkretnejših junaških zgo-
dovinskih zgodb. Nizozemska pi-
sateljica in likovnica Tonke Dragt 
(1930) je zgodbo napisala pred 
pol stoletja, še vedno pa ima zves-
te bralce po vsem svetu. Pred nekaj 
več kot desetletjem je zanjo preje-
la tudi najuglednejšo, redko pode-
ljeno nizozemsko nagrado Pero 
peres.

Vznemirljiva zgodba pripovedu-
je o viteštvu, pogumu, zvestobi in 
prijateljstvu šestnajstletnega Tiu-
rija, katerega usoda se zaradi po-
membne odločitve spremeni sredi 
priprav na posvetitev v viteza. Pre-

levi se v sla s skrivnostnim pismom 
za kralja Unauwena onkraj gorov-
ja. V nadaljevanju zgodba postane 
legenda …
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Petek,
18. november

ob 18.00. Galerija Mozirje
Odprtje likovne razstave 22. slikarski študijski 
dnevi Ex tempore Mozirski gaj 2016
ob 19.00. CDM Rečica ob Savinji
Pogovori Berta Savodnika, gostja humoristka Iča 
Putrih

Sobota,
19. november

ob 9.00. Športna dvorana Mozirje
Sejem rabljene in nove smučarske opreme
ob 18.00. CDM Rečica ob Savinji
Predavanje Kaj sta kruh in krompir naredila dietam?
ob 18.00. OŠ Ljubno ob Savinji
Odbojkarska tekma KLS Ljubno : Svolley Radlje

Nedelja,
20. november

ob 8.30. CDM Rečica ob Savinji
Brezplačne meritve krvnega tlaka, sladkorja in 
holesterola
ob 9.00. Športna dvorana Mozirje
Sejem rabljene in nove smučarske opreme
ob 9.00. CDM Rečica ob Savinji
Prikaz oživljanja z defibrilatorjem
ob 11.30. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Parklji A 
(st. pionirji)
ob 15.00. Kulturni dom Velenje
Med iskrenimi ljudmi - koncert ansambla Šepet
ob 17.00. Kulturni dom Mozirje
Dobrodelni koncert župnijske Karitas 
Mozirje-Šmihel
ob 18.00. Dom kulture Nazarje
Koncert Mešanega pevskega zbora KD Nazarje
ob 19.30. Športna dvorana Nazarje
Košarkarska tekma - Nazarje Input : Rogaška 
(mladinci)

 Ponedeljek,
21. november

ob 18.00. CDM Rečica ob Savinji
Druženje ob knjigi

Torek,
22. november

ob 10.00. CDM Rečica ob Savinji 
Dopoldanska čajanka
ob 17.00. Knjižnica Luče 
Ura pravljic: Prijatelj kot si ti

Sreda,
23. november

ob 17.00. CDM Rečica ob Savinji
Ura pravljic: Miklavž prihaja
ob 18.00. Knjižnica Gornji Grad
Ura pravljic: Miklavž prihaja

Četrtek,
24. november

ob 17.00. Knjižnica Mozirje
Ura pravljic: Prijatelj kot si ti
ob 18.00. Knjižnica Nazarje
Ura pravljic: Miklavž prihaja
ob 18.00. Kulturni dom Gornji Grad
Dobrodelni koncert OŠ Frana Kocbeka Gornji Grad

Napovednik, Mali oglasi, Oglasi

Napovednik dogodkov

◊	KMETJE,	GOZDARJI
Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa os-
tala dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in 
poceni; Brlec Franc 041/606-376.

GP Brlec d.o.o., Krnica 50, 3334 Luče.

◊	LED	TELEVIZORJI,	TELEMACH		IN	TOTAL	TV	
PAKETI
- Prodaja in servis LED TELEVIZORJEV
- Naročila in montaža vseh TELEMACH  in TOTAL TV paketov. 
Gsm 041/688-094.

Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav Miro Prašni-
kar s.p., Sp. Kraše 30, 3341 Šmartno ob Dreti.

◊	TOTAL	TV	AKCIJA
Izkoristite brezplačno namestitev sistema Total tv. Akcija traja 
do 31.12.2016. Pokličite 041 208 968.

Slavko Robnik s.p., Podvolovljek 29, 3334 Luče, pooblaščen zastopnik 
za TOTAL TV in TELEMACH.

◊	KOMBI	PREVOZI	–	TEVČ
Izleti, zaključki in KTMO; gsm 041/529-063; in 
◊	SKI	BOARD	SERVIS
raztegovanje smučarskih in ostalih čevljev, menjava zaponk – 
klipsnov, posredništvo za Fischer in prodaja nove ter rabljene 
smučarske opreme. Novo: napenjanje in testiranje tenis lopar-
jev. Servis na Prihovi in v Mozirju. Gsm 041/529-063.

Vinko Tevč s.p., Prihova 51, Nazarje.

ŽIVALI – PRODAM
Prodam prašiče, od 25 do 80 kg, in fižol 
češnjevec v zrnju; gsm 041/445-315.
Prašiče, mesnate pasme za dopitanje ali 
zakol s prevozom. Fišar; gsm 041/619-
372.
Prodamo prašiče, težke od 120 do 250 
kg, ugodno; gsm 031/832-520.
Prodam teličko 150 kg, pasme rj/lim; 
gsm 041/324-383.
Prodam prašiča, teže okrog 200 kg, kr-
mljen z domačo krmo; gsm 031/232-
088.

Prodam zajca za pleme; gsm 040/684-
008.
Prodam teličko simentalko, težko 180 kg; 
gsm 031/530-533.
Prodam teličko simentalko, težko 140 kg; 
gsm 031/855-186.
Telici simentalki, visoko breji, pašni, 
prodam ali menjam za manjši; gsm 
041/239-017.
Prodam teličko, 150 kg, pasme rj/lim; 
gsm 041/324-383. 
Prodam 2 prašiča, težka 200 kg, ekolo-
ške reje; gsm 051/335-751.

Prodam dve telici sivorjavi, stari 19 mese-
cev, pašni, in suha bukova drva, metrska; 
gsm 041/942-169.
Zbiram naročila za meso telic ekološke 
reje; gsm 031/221-912.
Prodam bikca čb, starega 7 dni, gsm 
031/805-832.
Prodam goveje meso, polovico ali četrt; 
gsm 070/228-293.

ŽIVALI – KUPIM
Kupim krave in telice za zakol, plačilo ta-
koj; gsm 031/832-520.
Kupim kravo, telico za zakol, dopitanje 
in teličke nad 100 kg, mesni tip; gsm 
031/533-745.

DRUGO – KUPIM 
Kupim traktor za lastno uporabo, od la-
stnika; gsm 051/203-387.
Traktor in vso ostalo kmet. mehaniza-
cijo v kakršnem koli stanju kupim; gsm 
031/736-727.
Kupim obračalnik, pajek deutz fahr 350 
m, starejši, lahko v slabšem stanju; gsm 
031/583-326.

DRUGO – PRODAM
Fižol sivček, pridelan na integriran na-
čin iz okolice Braslovč, prodam; gsm 
041/696-789.
Prodam cisterno za kurilno olje, 1.500 l, š. 
0,71 m, d. 1,51 m, v. 2 m; gsm 031/426-
657.
Prodam traktorsko prikolico za prevoz ži-
vine; gsm 031/228-217.

Ugodno prodam 12 metrov bukovih drv; 
gsm 041/812-004.
Prodam cisterno za gnojevko 2.200 l, 
dobro ohranjeno, cena 880,00 eur; gsm 
041/614-818.
Hladno stisnjeno, domače bučno olje, 
cena za liter 12 eur; gsm 051/366-
133.
Prodam tračno brusilko scm, staro 5 let; 
gsm 031/800-852. 
Ugodno prodam dobro ohranjeno tur-
kizno modro sedežno garnituro 2,8 x 2,8; 
gsm 051/625-441.

DRUGO ODDAM
Na brezplačni test za 14 dni dam stroj 
za razdeljevanje valjastih bal (glodalka); 
gsm 041/354-657.

NEPREMIČNINE
Ugodno prodam 87 m2 veliko stanovanje 
v Mozirju; gsm 030/284-699.
Enosobno stanovanje, 50 m2, z balko-
nom, v Dobletini oddam; gsm 051/303-
324.
Najamem stanovanje v okolici Mozirja – 
50 m2, Mojca; gsm 040/290-978.
V Ljubiji pri Tušu prodam obnovljeno sta-
rejšo hišo; gsm 041/852-424.
V najem vzamem travnik ali pašnik; gsm 
031/501-250.

OSEBNI STIKI
Ljubitelj glasbe, narave, športa, živa-
li, išče punco za skupno življenje; gsm 
031/420-193.
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